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wykupienie udziałów w spółce. przyszłości będzie przeprowadzana 
Jak tłumaczy Mieczysław Gabrylewicz, w przebudowa szpitala wówczas będzie 
przypadku braku możliwości pozyskania można myśleć o budowie lądowiska na 
kapitału od gmin powiatu żyrardowskiego, terenie centrum zdrowia.
wówczas starostwo będzie starało się Na zakończenie, burmistrz Józef Grzegorz 
pozyskać kapitał zewnętrzny, gdyż szpital Kurek podkreślił, że przejęcie przez starostwo 
musi się dalej rozwijać, żeby zwiększyć długów szpitala skutkuje nienajlepszą 
jakość świadczonych usług. sytuacją finansową powiatu.  Jeżeli nic się 
Następnie, Danuta Ciecierska, prezes nie zmieni w przepisach, to szpitale zaczną 
zarządu spółki „Centrum Zdrowia Mazowsza upadać, a pacjenci będą czekać na 
Zachodniego” w Żyrardowie, omówiła zabiegi i wizyty u lekarzy specjalistów długie 
dotychczasową działalność szpitala. Prezes miesiące.Informacja z działalności „Centrum Zdrowia 
przedstawiła zakres wprowadzonych po Przewodniczący Koperski w imieniu Mazowsza Zachodniego” w Żyrardowie

okres ie reorganizacj i  wszystkich radnych wyraził słowa uznania i 
z m i a n ,  w  t y m  złożył podziękowania dla starosty, zarządu Reprezentujący Starostwo Powiatowe w 
uruchomienie nowych powiatu i rady oraz prezes Danuty Żyrardowie Mieczysław Gabrylewicz zdał 
oddz iałów i  poradni  Ciecierskiej za ogrom pracy, czego efektem informację z przekształcenia szpitala w 
specjalistycznych zgodnie jest fakt, że ludzie coraz częściej wybierają Żyrardowie, które miało miejsce w ubiegłym 
z  w y t y c z n y m i  szpital w Żyrardowie wiedząc, iż mogą roku. 
Narodowego Funduszu znaleźć tam fachową opiekę i pomoc.Powiat żyrardowski chcąc ratować szpital 
Zdrowia.skorzystał wówczas z tzw. „planu B”, 

Informacja na temat działalności służby otrzymując dotację z Ministerstwa Zdrowia 
zdrowia na terenie miasta i gminy w kwocie 16,5 milionów złotych. Pozostałe 
Mszczonów12 milionów zadłużenia powiat zobowiązał 

się przejąć od szpitala i spłacić. W sumie 
Zaproszeni na sesję przedstawiciele z a d ł u ż e n i e  
lokalnych ośrodków zdrowia zdal i  żyrardowskiego ZOZ-u 
informację z działalności podległych im wynos i ło  ponad 28  
placówek omawiając zakres działalności, milionów złotych. Jak zapewni ła Danuta Ciecierska 
świadczonych usług medycznych oraz 

uruchomienie nowych usług cieszy się 
potrzeb.

d u ż y m  z a i n t e r e s o w a n i e m  w ś r ó d  
Kierownik przychodni w Mszczonowie 

mieszkańców, o czym świadczą zarówno 
Sławomir Myszkowski zdał sprawozdanie 

pozytywne opinie pacjentów, jak i coraz 
d o t y c z ą c e  ś w i a d c z o n y c h  u s ł u g  

większa ich ilość.
zdrowotnych w zakresie podstawowej 

W chwi l i  obecnej spółka posiada 
opieki  zdrowotnej oraz w zakresie 

długoterminowe kontrakty z NFZ, dzięki 
ginekologicznej ambulatoryjnej opieki 

czemu może cyklicznie doposażyć oddziały 
specjalistycznej realizowanych w ramach Dzięki takiemu rozwiązaniu spółka, która 

szpitalne w nowy sprzęt specjalistyczny i 
podpi sane j  umowy z  Narodowym rozpoczęła działalność z 1 września 2011 

wyposażenie medyczne. Poza zakupami w 
Funduszem Zdrowia.roku nie była zadłużona, ale nie miała także 

szpitalu przeprowadzono liczne remonty i 
Jak podkreślił lekarz środki, które przeznacza kapitału początkowego. Była jednak 

modernizacje budynków.
NFZ na cele opieki ginekologiczno- zachowana ciągłość w zakresie usług 

Na pytanie radnej Barbary Gryglewskiej 
położniczej są niewystarczające, przez co medycznych, dzięki czemu pacjenci nie 

dotyczące zmniejszenia zatrudnienia i 
prowadzenie poradni z ekonomicznego odczuli wprowadzonej zmiany. 

skutków takiej decyzji, prezes Danuta 
punktu widzenia jest nieopłacalne. Pomimo -To był nasz priorytet, żeby zapewnić 

Ciecierska poinformowała, że zatrudnienie 
tego uznając, ze byłoby to znaczącym ciągłość i przerwać dalsze zadłużenie 

zmniejszyło się w graniach 10% w stosunku 
utrudnieniem dla wielu pacjentek, kontrakt szpitala. Te 12 milionów przejętych 

do tego co było przed przekształceniem. 
będzie kontynuowany.zobowiązań poważnie wpłynęło na 

Jak podkreśliła prezes, w wyniku zmian 
D o k t o r  p o i n f o r m o w a ł  r ó w n i e ż  o  kondycję finansową powiatu i realizacje 

kadrowych zostali zatrudnieni nowi 
poczynionych inwestycjach w przychodni i zdań inwestycyjnych. W chwili obecnej nasz 

p r a c o w n i c y  d o  n o w o p o w s t a ł y c h  
jej otoczeniu. Kierownik wymienił zarówno budżet zapewnia jedynie działalność 

o d d z i a ł ó w  s z p i t a l n y c h  i  p o r a d n i  
prace termo-modernizacyjne pokryte przez powiatu, ale brakuje w nim środków na 

specjalistycznych. Najwięcej zwolnień 
NZOZ lekarzy, pielęgniarek oraz NZOZ inwes tyc je -  t łumaczy  M ieczy s ław 

dotyczyło zaś salowych. 
stomatologiczny, jak i prace remontowo- Gabrylewicz.

Łukasz Koperski, przewodniczący RM pytał o 
modernizacyjne sfinansowane z budżetu Aktualnie starostwo chce poczynić dalsze 

lądowisko dla helikopterów. 
gminy Mszczonów. W ramach tychże robót działania w pozyskania kapitału dla spółki. 

W odpowiedzi prezes centrum powiedziała, 
wykonane zostało podłączenie budynku Taką inicjatywą jest złożenie oferty do 

że w chwili obecnej lądowisko zostało 
przychodni do właściwej kanalizacji lokalnych samorządów, która zakłada 

wydzielone na terenie Eko-Parku przy ulicy 
miejskiej, wykonane zostało ogrodzenie 

Skrowaczewskiego w Żyrardowie. Jeżeli w 

Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej
 w Mszczonowie
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Sesja mszczonowskiego samorządu

Z obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Mszczonowie
W środę, 21 listopada 2012 roku, odbyła się XXVII sesja Rady Miejskiej w Mszczonowie, na której radni wysłuchali m.in. 
sprawozdania z działalności „Centrum Zdrowia Mazowsza Zachodniego” w Żyrardowie, a także informacji na temat 
działalności służby zdrowia na terenie miasta i gminy Mszczonów. Ponadto, radni podjęli szereg bieżących uchwał.

Danuta Ciecierska, prezes 
zarządu spółki „Centrum 

Zdrowia Mazowsza 
Zachodniego” w Żyrardowie, 

omówiła dotychczasową 
działalność szpitala

Reprezentujący Starostwo 
Powiatowe w Żyrardowie 
Mieczysław Gabrylewicz 

zdał informację
 z przekształcenia szpitala 

w Żyrardowie



WIEŚCI Z RATUSZA

4       Merkuriusz Mszczonowski      grudzień 2012 / nr 12

wokół przychodni, a także wymienione profilaktyki i rozwiązywania problemów Celem programu jest umacnianie w 
zostały okna. alkoholowych oraz przeciwdziałania świadomości  społecznej  poczucia 
Lekarz podziękował władzom Mszczonowa narkomanii i przemocy w rodzinie. odpowiedzialności za siebie, swoje 
za pomoc, życzliwość i bardzo dobrą Jadwiga Laskowska, przedstawiała Gminny otoczenie,  zwiększenie aktywności  
współpracę. Program Rozwiązywania Problemów społecznej, umacnianie współpracy 
Wiele ciepłych słów wyraził również doktor A l k o h o l o w y c h  i  P r z e c i w d z i a ł a n i a  lokalnej, zwiększenie udziału mieszkańców 
Michał Sutkowski, dyrektor NZOZ w Narkomanii i Przemocy w Rodzinie na 2013 w rozwiązywaniu lokalnych problemów. 
Osuchowie, który podziękował burmistrzowi rok. Celem głównym programu jest budowanie 
Kurkowi oraz Radzie Miejskiej za wspieranie Program skierowany jest do lokalnej par tners twa między admin i s t rac ją 
osuchowskiej przychodni. społeczności i ma na celu określenie zadań i s a m o r z ą d o w ą  a  o r g a n i z a c j a m i  
Dyrektor poinformował o drugim etapie zamierzeń w dziedzinie trzeźwości,  pozarządowymi i innymi podmiotami dla 
termomodernizacji budynku, w tym p r z e c i w d z i a ł a n i a  a l k o h o l i z m o w i ,  zaspakajania potrzeb społecznych  
remoncie dachu, wykonaniu ociepleń i narkomanii i przemocy w rodzinie, a także mieszkańców gminy.
e l e w a c j i  b u d y n k u ,  d z i ę k i  c z e m u  leczenia osób uzależnionych i łagodzenie - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
przychodnia zyskała nowe oblicze i s k u t k ó w  n a d u ż y w a n i a  a l k o h o l u  i  z g o d y  n a  n i e o d p ł a t n e  n a b y c i e  
zmniejszyły się wydatki bieżące ośrodka. narkotyków. Główne kierunki działań w nieruchomości.
Doktor Sutkowski omówił również ocenę zakresie profilaktyki i rozwiązywania Działki położone we wsi Pieńki Strzyże gmina 
sytuacji zdrowotnej populacji, w tym problemów alkoholowych stanowi : Mszczonów oraz działki położone we wsi 
g ł ó w n i e  p o d s t a w o w e  t r e n d y  zw i ęk s zen i e  d os tęp noś c i  p om oc y  Marianka gmina Mszczonów zostały 
zachorowalności, do których należą wady terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób wydzielone z działek osób prywatnych 
postawy u dzieci, a także coraz częstsze uzależnionych od alkoholu i narkomanii i celem dokonania poszerzenia istniejącego 
tendencje do zachorowań na choroby członków ich rodzin, udzielanie rodzinom, ciągu komunikacyjnego tj. ulicy Granicznej 
układy sercowo- naczyniowego. pomocy psychospołecznej i prawnej, a w w Mariance. Aby wyżej wymienione 
W dalszej części punktu dotyczącego szczególności ochrony przed przemocą w nieruchomości mogły przejść na rzecz 
lokalnej służby zdrowia Piotr Kaniut w kilku rodzinie, prowadzenie profilaktycznej mienia komunalnego gminy Mszczonów 
zdaniach przedstawił funkcjonowanie działalność informacyjnej i edukacyjnej w niezbędnym było podjęcie uchwały przez 
poradni stomatologicznej, zaś Przemysław zakresie rozwiązywania problemów Radę Miejską w sprawie ich nieodpłatnego 
Pec, kierownik punktów rehabilitacji w a l k o h o l o w y c h  i  p r z e c i w d z i a ł a n i a  nabycia.
Osuchowie i  Mszczonowie omówił  narkomanii, prowadzenie pozalekcyjnych - podjęcie uchwały w sprawie obniżenia 
świadczone usługi fizjoterapeutyczne. z a j ę ć  s p o r t o w y c h ,  w s p o m a g a n i e  średniej ceny skupu żyta stanowiącej 
Na zakończenie, Ewa Boniecka z NZOZ działalności instytucji, stowarzyszeń i osób podstawę do ustalenia podatku rolnego na 
P i e l ę g n i a r s t w a  Ś r o d o w i s k o w o -  f izycznych, wspieranie zatrudnienia 2013 rok.
Ambulatoryjnego oraz kierownik NZOZ „ socjalnego poprzez organizowanie i W związku ze wzrostem o 2,26 % średniej 
PROF-MED” Janina Szymańska omówiły finansowanie Gminnego Centrum Integracji ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech 
podstawowe cele działalności, zakres Społecznej. kwartałów 2012 roku w porównaniu do 
świadczonych usług, a także prowadzenie - podjęcie uchwały w sprawie rocznego średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
edukacji zdrowotnej wśród uczniów, Programu współpracy gminy Mszczonów z trzech kwartałów 2011 roku tj. z kwoty 74,18 
rodziców i pracowników szkoły. organizacjami pozarządowymi na rok 2013. zł/dt do kwoty 75,86 zł/dt, obniża się średnią 
Reasumując burmistrz Józef Grzegorz Kurek Program współpracy gminy Mszczonów z cenę skupu żyta do kwoty 52,00 zł/dt.
podkreślił, że budującym jest fakt, że udało organizacjami pozarządowymi reguluje - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
się wspólnymi siłami doprowadzić do kierunki i zasady współpracy gminy s t a w e k  p o d a t k u  o d  ś r o d k ó w  
modernizacji i poprawienia ogólnej estetyki M s z c z o n ó w  z  o r g a n i z a c j a m i  transportowych i nieruchomości.
przychodni w Mszczonowie i Osuchowie. pozarządowymi, uprawnionymi statutowo Określa się roczne stawki podatku od 

do prowadzenia działalności pożytku nieruchomości w następującej wysokości:
publicznego, w zakresie realizacji zadań a) związanych z prowadzeniem działalności Podjęte uchwały
gminy w sferze zadań publicznych gospodarczej bez względu na sposób 
określonych w ustawie dotyczącej zakwalifikowania w ewidencji gruntów i W trakcie obrad XXVII radni podjęli szereg 

2działalności pożytku publ icznego i  budynków od 1m  powierzchni 0,88 złznaczących uchwał do których należały: 
wolontariatu. b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki -zatwierdzenie gminnego Programu 

Podjęcie uchwały dotyczącej przekazania Gminnemu Centrum Informacji 
wyremontowanego domu Maklakiewicza, w którym mieściła się będzie Izba Pamięci 

Domu Rodziny Maklakiewiczów i Ognisko Muzyczne

Urszula i Karol Pietrzak z Wolontariatu „Dobre Serce”serdecznie 
podziękowali burmistrzowi wręczając brązowy laur dobroczynności za 

wrażliwość na potrzeby ludzi potrzebujących
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wodne retencyjne lub elektrowni wodnych 49.856.195,33 zł.
od 1 ha powierzchni 4,51 zł Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Sprawy różne
c) pozostałych, w tym zajętych na dotyczą w wykaz ie przeds ięwz ięć 
prowadzenie odpłatnej  s tatutowej zwiększono o kwotę 168.385,00 zł wartość Urszula i Karol Pietrzak z Wolontariatu „Dobre 
działalności pożytku publicznego przez nakładów roku 2012 na real izację Serce” uczestnicząc w obradach, w kilku 

2 przedsięwzięcia pn. „Budowa nawierzchni i organizacje pożytku publicznego od 1m  zdaniach opowiedzieli o swojej działalności 
chodników w ulicach Poniatowskiego, powierzchni 0,45 zł która obejmuje pomoc wszystkim osobom, 
Boczna, Bagno, Spokojna, Sportowa w 2. od budynków lub ich części które znalazły się w  trudnej sytuacji 

2 Mszczonowie”. Z uwagi na potrzebę a) mieszkalnych od 1m  powierzchni materialnej z powodu utraty pracy, choroby 
wy k ona n i a  rob ót  doda tkowy ch  i  użytkowej 0,73 zł i innych przypadków losowych. 
uzupełniających zaistniała potrzeba b) związanych z prowadzeniem działalności Aktualnie jest to żywność, ale jak 
zwiększenia nakładów roku 2012.gospodarcze j  o raz  od budynków zapowiadają wolontariusze w przyszłości 
- podjęcie uchwały dotyczącej przekazania mieszkalnych lub ich części zajętych na będzie to także pomoc w postaci ubrań, 
G m i n n e m u  C e n t r u m  I n f o r m a c j i  prowadzenie działalności gospodarczej od bezpłatnych usług lekarskich  czy też 

2 wyremontowanego domu Maklakiewicza, pomocy w uzyskaniu pracy. Ponadto 1m  powierzchni użytkowej 22,82 zł
w którym mieściła się będzie Izba Pamięci Wolontariat „Dobre Serce”  dysponuje c) zajętych na prowadzenie działalności 
Domu Rodziny Maklakiewiczów i Ognisko r ó w n i e ż  n i e o d p ł a t n i e  s p r z ę t e m  g o s p o d a r c z e j  w  z a k r e s i e  o b r o t u  
Muzyczne. rehabilitacyjnym dla potrzebujących w kwalifikowanym materiałem siewnym od 

2 postaci wózków, krzesełek, balkoników czy 1m  powierzchni użytkowej 10,65 zł
Informacja z działalności burmistrza też materacy przeciwodleżynowych.d) związanych z udzielaniem świadczeń 
Mszczonowa w okresie między sesjami Jak podkreślili państwo Pietrzak, lokal w zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

pawi lon ie przy  u l icy  Jeżynowej  4  działalności leczniczej, zajętych przez 
W okresie między sesjami wydano 15 użytkowany jest  bezpłatn ie dz ięk i  podmioty udzielające tych świadczeń od 

2 zarządzeń, które głównie dotyczyły spraw uprzejmości burmistrza Mszczonowa Józefa 1m  powierzchni użytkowej 4,63zł
budżetowych. Jak poinformował burmistrz Grzegorza Kurka, za co wolontariusze e) pozostałych, w tym zajętych na 
od 2007 roku pomimo inflacji nie były serdecznie podziękowali burmistrzowi prowadzenie odpłatnej  s tatutowej 
podnoszone stawki czynszu w lokalach wręczając brązowy laur dobroczynności za działalności pożytku publicznego przez 

2 mieszkalnych należących do zasobów w r a ż l i w o ś ć  n a  p o t r z e b y  l u d z i  organizacje pożytku publicznego od 1m  
gminy Mszczonów. W związku z tym obecna potrzebujących.powierzchni użytkowej 7,66 zł
cena za metr kwadratowy w lokalu Burmistrz podziękował za uhonorowanie, po - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 
wyposażonym we wszystkie media wynosić czym podkreślił, że cieszy się, iż takie miejsce budżetową gminy Mszczonów na rok 2012 i 
będzie 5 złotych. W lokalach o niższym pomocy jest w Mszczonowie, gdyż jest sporo Wieloletnią Prognozę Finansową gminy 
standardzie cena wynosić będzie 3,25 zł z osób, które potrzebują takiej formy Mszczonów na lata 2012-2023.
metra. wsparcia.Zwiększa się dochody budżetu o kwotę 
Burmistrz  poinformował także o konkursie Łukasz Nowakowski228.275,00 zł . Plan dochodów budżetu 
ofert na stanowisko dyrektora Miejskiej gminy ogółem wynosi 47.088.819,33 zł. 
Biblioteki Publicznej w Mszczonowie oraz o Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 
uruchomieniu węzłów Mszczonów Północ i 329.388,00 zł i zmniejsza się wydatki budżetu 
Mszczonów Południe na modernizowanej o kwotę 101.113,00 zł. Plan wydatków 
trasie Warszawa- Katowice.b u d ż e t u  g m i n y  o g ó ł e m  w y n o s i  

W wyniku dyskusji, radni zasugerorawali, 
aby harcerze wraz z Grupą Rekonstrukcji  
Historycznej i strażakami z OSP Mszczonów 
zorganizowali bieg rocznicowy ulicami 
Mszczonowa.
Uczestniczący w posiedzeniu komisji Józef 
Grzegorz Kurek, burmistrz Mszczonowa 

korzystając z obecności przedstawiciela poruszył kwestię wolontariatu harcerskiego 13 listopada 2012r.
hufca, pytała m.in. o powody wciąż i działań z tym związanych. Zdaniem 

W posiedzeniu komisji uczestniczyli: 
malejącej ilości harcerzy w gminie burmistrza harcerze powinni dawać dobry 

wiceprzewodniczący RM Andrzej Osiński, 
Mszczonów oraz coraz mniejszej liczby p r zyk ład n iosąc pomoc osobom 

radna Renata Siwiec, radny Waldemar 
druhów uczestniczących w państwowych i potrzebującym, a przez takie działania 

Suski, radny Marek Baumel, radny Andrzej 
lokalnych uroczystościach rocznicowych. harcerze zostaną docenieni i zauważeni.

Osial, radny Dariusz Olesiński oraz radna 
- Dlaczego na terenie naszej gminy jest Radna Barbara Gryglewska, kończąc 

B a r b a r a  G r y g l e w s k a ,  j a k o  
coraz mniej harcerzy. Czy władze hufca temat podkreśliła, że radni są po to, żeby 

przewodnicząca Komisji Oświaty, Sportu i 
Z H P  w  M s z c z o n o w i e  m y ś l ą  o  pomagać i wspierać tak szlachetną 

Młodzieży.
zainteresowaniu dzieci i młodzież szkolną organizację jaką jest harcerstwo, które od 

W trakcie prac komisji radni zapoznali się z 
harcerstwem- pytała radna Gryglewska. zawsze pełniło wychowawczą rolę.

informacją o działalności hufca ZHP w 
W odpowiedzi Przemysław Zawadzki W kolejnych punktach prac komisji, radni 

Mszczonowie za okres ostatnich dziecięciu 
stwierdził, że w Mszczonowie zmniejszyła się wraz z burmistrzem Mszczonowa i Ewą 

miesięcy.
ilość harcerzy, gdyż większość instruktorów Zielińską dyrektor ZOPO w Mszczonowie 

P r z e m y s ł a w  Z a w a d z k i ,  z a s t ę p c a  
działa i tworzy nowe grupy na terenie dyskutowali na tematy dotyczące nowych 

komendanta hufca ZHP w kilku zdaniach 
gminy Radziejowice. Jak zapewnił druh uregulowań w regulaminie przyznawania 

opowiedział o przeprowadzonych akcjach 
Zawadzki, władze mszczonowskiego hufca stypendium burmistrza Mszczonowa za 

i inicjatywach podejmowanych przez 
będą starały się stworzyć na terenie gminy szczególne osiągnięcia w nauce dla 

harcerzy. Wśród wymienionych znalazły się 
Mszczonów kolejne drużyny harcerskie. W uczniów szkół podstawowych i gimnazjów 

m.in. współorganizacja WOŚP, akcja znicz 
tym celu harcerze mają spotkać się z prowadzonych przez gminę Mszczonów.

oraz obozy harcerskie.
dyrekcjami gminnych szkół, aby przy ich 

Przewodnicząca Barbara Gryglewska 
pomocy zainteresować dzieci i młodzież Łukasz Nowakowski
harcerstwem.

Z prac komisji

Komisja Oświaty, Sportu i Młodzieży



przewidziane zostały dodatkowe patrole 
policji, które mają zapobiec karalnemu 
procederowi związanemu z wycinką choinek.
Uczestnicząca w pracach komisji Mieczysława 
Korzonkowska z Urzędu Miejskiego w 
Mszczonowie omówiła sytuacje Ochotniczych 
Straży Pożarnych z terenu miasta i gminy 
Mszczonów zwracając szczególną uwagę na 
poniesione wydatki i przeprowadzone w 
bieżącym roku inwestycje. 

19 listopada 2012r. bezpieczeństwa na terenie miasta i gminy oraz Z przedstawionej informacji wynikło, że straże 
W pos iedzen iu  komis j i  uczestn iczy l i :  utrzymania porządku na prywatnych placach. na terenie gminy Mszczonów działają 
wiceprzewodniczący RM Andrzej Osiński, Zdaniem burmistrza dzielnicowi powinni sprawnie, są odpowiednie wyposażone, a 
radny Dariusz Olesiński, radny Zdzisław zwracać większą uwagę na wizerunek posesji i druhowie należycie wyszkoleni.
Banasiak, radny Marek Baumel oraz radny placu przed nieruchomościami, gdyż zadbane W chwili obecnej największą potrzebą jest 
Jerzy Siniarski, jako przewodniczący Komisji działki wpływają na ogólną estetykę danej zakup samochodu technicznego dla OSP 
R o l n i c t w a ,  O c h r o n y  Ś r o d o w i s k a  i  miejscowości i stanowią jej wizytówkę. Mszczonów oraz wozu bojowego dla OSP w 
Bezpieczeństwa Publicznego. W dalszej części dyskusji, komendant Puszcz Piekarach.
Tematem prac komisji była ocena stanu poinformował, że z uwagi na zlikwidowanie W punkcie dotyczącym zaopiniowania 
bezpieczeństwa publicznego na terenie posterunku policj i  w Radziejowicach, materiałów na sesję, Jadwiga Barbulant, 
miasta i gminy Mszczonów. komisariat policji we Mszczonowie wzbogacił skarbnik gminy Mszczonów oraz Małgorzata 
Burmistrz Józef Grzegorz Kurek wraz z radnymi i się o nowych funkcjonariuszy, którzy będą B a d o w s k a ,  n a c z e l n i k  W y d z i a ł u  
zaproszonym na pos iedzenie komis j i  działać na terenie dwóch samorządów. Organizacyjnego i Obsługi Rady Miejskiej 
komendantem komisariatu pol icj i  we Na pytania radnych dotyczące dodatkowych przedstawiły radnym projekty uchwał.
M s z c z o n o w i e  K r z y s z t o f e m  P u s z c z e m  s łu żb  w  ok res ie  p r zedśw ią tecznym,  Łukasz Nowakowski
dyskutowal i  na  temat  podn ies ien ia  p r z e d s t a w i c i e l  p o l i c j i  z a p e w n i ł ,  ż e  
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przetarg na wykonawcę by w przyszłym roku 
rozpocząć prace inwestycyjne.
Następnie, burmistrz Józef Grzegorz Kurek 
przedstawił radnym projekty uchwał na 
najbliższą sesję Rady Miejskiej omawiając 
m.in. stawki podatku od nieruchomości, od 
środków transportowych, a także podatku 
rolnego i związanej z tym obniżki średniej ceny 

14 listopada 2012 r. Grzegorz Kozłowski, zastępca burmistrza skupu żyta.
W posiedzeniu komis j i  uczestniczyl i :  Mszczonowa zapoznał radnych z projektem W dalszej części posiedzenia komisji, radni 
przewodniczący RM Łukasz Koperski, budżetu gminy Mszczonów na rok 2013, wysłuchali Jadwigę Barbulant, skarbnika 
wiceprzewodniczący RM Andrzej Osiński, omawiając zaplanowane dochody, wydatki gminy Mszczonów, która omówiła projekt 
wiceprzewodniczący RM Marek Zientek, oraz dotacje zewnętrzne. zmieniający uchwałę budżetową na rok 2012 
radny Jerzy Siniarski radny Wojciech Horbot, Na pytanie radnego Jerzego Siniarskiego oraz Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 
radny Piotr Chyła oraz radny Ryszard Stusiński, dotyczące realizacji projektu odnowy 2012-2023.
jako przewodniczący Komisji Rozwoju centrum wsi Bobrowce i Piekary, burmistrz Łukasz Nowakowski
Gospodarczego i Promocji Gminy. Kozłowski zapewnił, że został już ogłoszony 

Z prac komisji

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Promocji Gminy

Z prac komisji

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
i Bezpieczeństwa Publicznego

astmę oskrzelową, a także odnotowuje się 
coraz więcej przypadków wad postawy oraz 
chorób układu sercowo- naczyniowego.
Następnie, kilka zdań dotyczących zakresu 
dz ia ła lnośc i  i  św iadczonych us ług 
przedstawiła Janina Szymańska z NZOZ 
"PROF-MED" , Ewa Boniecka z NZOZ 
P i e l ę g n i a r s t w a  Ś r o d o w i s k o w o -16 listopada 2012r. Lekarz omówił także funkcjonowanie poradni 
Ambulatoryjnego oraz Przemysław Pec z W posiedzeniu komisji uczestniczyli: radna ginekologicznej, która cieszy się dużym 
Punktu Rehabilitacji Mszczonów-Osuchów i Barbara Gryglewska, radna Renata Siwiec, zainteresowaniem pacjentek. Niestety, NFZ 
Piotr Kaniut z Poradni Stomatologicznej.radny Krzysztof Krawczyk, radny Waldemar nie przeznaczając wystarczających środków 
W podsumowaniu burmistrz Józef Grzegorz Suski, radny Ryszard Stusiński, radny Dariusz na funkcjonowanie poradni spowodował, że 
Kurek wraz z radnymi podkreślili, że w Olesiński oraz radny Piotr Chyła, jako jej prowadzenie z ekonomicznego punktu 
porównaniu do dużych aglomeracji  przewodniczący Komisji Kultury, Zdrowia i widzenia stało się nieopłacalne.
miejskich, gmina Mszczonów ma ogromne Opieki Społecznej. Kierownik mszczonowskiego NZOZ omówił 
szczęście, iż jej mieszkańcy mają fachową Tematem pos iedzenia komis j i  było także  kwes t ie  dotyczące remontu  
opiekę medyczną z której mogą korzystać na wysłuchanie informacji z działalności służby przychodni, w tym m.in. podłączenia 
bieżąco, bez czekania na odległe terminy zdrowia na terenie miasta i  gminy budynku do właściwej kanalizacji miejskiej, 
wizyt lekarskich.Mszczonów. wykonanie ogrodzenia wokół przechodni 

U c z e s t n i c z ą c y  w  p r a c a c h  k o m i s j i  oraz wstawienia nowych okien. Jak podkreślił Łukasz Nowakowski
przedstawiciele lokalnej służby zdrowia zdali lekarz, wykonane inwestycje pokryte zostały z 
informacje z podległych im placówek budżetu gminny Mszczonów.
o m a w i a j ą c  z a k r e s  d z i a ł a l n o ś c i ,  Informację zdał także doktor Michał 
świadczonych usług medycznych oraz Sutkowski, dyrektor NZOZ Medycyna 
potrzeb NZOZ-ów. Rodzinna w Osuchowie, który omówił drugi 
Doktor Sławomir Myszkowski przedstawił etap termomodernizacji przychodni, w tym 
d z i a ł a n i e  p r z y c h o d n i  p r z y  u l i c y  remont dachu, wykonanie ociepleń i 
Maklakiewicza w Mszczonowie zwracając elewacji budynku. Lekarz omówił także 
uwagę na ilości przyjmowanych pacjentów i ocenę sytuacji zdrowotnej mieszkańców. Z 
liczbę przeprowadzanych badań, których z przedstawionych danych wynikło, że wśród 
roku na rok przybywa. dzieci znacznie wzrosła zachorowalność na 

Z prac komisji

Komisja Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej



Miejskiej.
Na zakończenie, Barbara Gryglewska, 
przewodnicząca Komisji Oświaty, Sportu i 
M ł o d z i e ż y ,  R y s z a r d  S t u s i ń s k i ,  
p r z e w o d n i c z ą c y  K o m i s j i  R o z w o j u  
Gospodarczego i Promocji Gminy  oraz Piotr 
Chyła, przewodniczący Komisji Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej  podsumowali 
pracę swoich komisji w 2012 roku oraz 
przedstawili opracowanie planu pracy na 
2013 rok.W wyże j  wymienionych komis jach Ryszard Stusiński, Krzysztof Krawczyk, Dariusz 

Łukasz Nowakowskiuczestniczyli: przewodniczący RM Łukasz Olesiński i Piotr Chyła.
Koperski, wiceprzewodniczący RM Marek 
Zientek, wiceprzewodniczący RM Andrzej Tematem posiedzenia komis j i  było 
Osiński oraz radni: Marek Baumel, Waldemar zapoznanie radnych z projektem budżetu 
Suski, Renata Siwiec, Barbara Gryglewska, gminy Mszczonów na 2013 rok. Grzegorz 

Kozłowski, zastępca burmistrza Mszczonowa 
szczegółowo omówił plan dochodów i 
wydatków na rok przyszły wskazując, że 
zaplanowane dochody gminy Mszczonów 
wynoszą 49 mi l ionów złotych, zaś 
zaplanowane wydatki 51 milionów złotych.
Ponadto, radni zapoznani zostali z 
projektami uchwał na najbliższą sesję Rady 

W trakcie merytorycznej rozmowy próbowano znaleźć najlepsze 
rozwiązania, które byłyby zarówno zgodne z centralnymi wytycznymi 
jak i najlepsze dla mieszkańców gminy Mszczonów.
- Nowe przepisy regulujące odbiór odpadów komunalnych to przepisy, 
których wykonanie narzuca samorządom obecny rząd. Musimy się do 
tego dostosować, choć wiadomo, że ustawa śmieciowa uderzy w 
najbiedniejsze rodziny. Musimy tak działać, aby nowe zasady były jak 
najmniej inwazyjne dla naszych mieszkańców- mówi Józef Grzegorz 
Kurek, burmistrz Mszczonowa.
Podobnie uważa Łukasz Koperski, przewodniczący Rady Miejskiej w 

 28 listopada 2012r. Mszczonowie, który podkreślił, że należy stworzyć odpowiedni 
W posiedzeniu komisji uczestniczyli: przewodniczący RM Łukasz regulamin, który zapewni mieszkańcom i gminie klarowność w 
Koperski, wiceprzewodniczący RM Andrzej Osiński, radny Marek dostosowaniu się do nowych wytycznych.
Baumel, radny Waldemar Suski, radny Wojciech Horbot, radna Łukasz Nowakowski
Renata Siwiec, radna Barbara Gryglewska, radny Ryszard Stusiński, 
radny Jerzy Siniarski, radny Krzysztof Krawczyk, radny Dariusz Olesiński, 
radny Andrzej Osial oraz radny Zdzisław Banasiak.
Tematem posiedzenia komisji było omówienie pakietu spraw 
związanych z nowymi uregulowaniami w zakresie odbioru odpadów 
komunalnych. Od 1 lipca 2013 roku wszystkie samorządy czeka 
rewolucja w gospodarce odpadami, bowiem każda gmina będzie 
musiała wypracować system, który określi zasady składowania i 
utylizacji śmieci. Wychodząc temu naprzeciw Janina Sitek naczelnik 
Wydziału Gospodarki Gminnej Urzędu Miejskiego w Mszczonowie i 
Grzegorz Ludwiak, dyrektor ZGKiM wspólnie z radnymi i burmistrzem 
Józefem Grzegorzem Kurkiem dyskutowali na tematy związane z 
rządową ustawą śmieciową dotyczącą nowych zasad odbioru 
odpadów komunalnych.
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wysłuchal i  s zczegółowej  in formacj i  
dotyczącej zmian w uchwale budżetowej na 
rok 2012 i w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2012-2023.
Wprowadzenie zmian podyktowane zostało 
przesunięciami środków zarówno po stronie 
wydatków jak  i  dochodów gminy  
Mszczonów.

20 listopada 2012r. uwagi na omówieniu kwestii związanej z 
Łukasz Nowakowski

W posiedzeniu komis j i  uczestniczyl i :  obniżeniem średniej ceny skupu żyta 
przewodniczący RM Łukasz Koperski, radny stanowiącej podstawę do ustalenia podatku 
Jerzy Siniarski, radny Krzysztof Krawczyk, radny rolnego na 2013 roku. 
Marek Baumel, radny Waldemar Suski oraz Zdaniem burmistrza Józefa Grzegorza Kurka i 
radny Marek Zientek, jako przewodniczący radnych obniżenie podatku rolnego 
Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego. podyktowane jes t  próbą wsparc ia 
Radni w trakcie prac komisji wspólnie z rodzimych rolników, gdyż rolnicy zostaną 
Jadwigą Barbulant, skarbnikiem gminy najbardziej obciążeni ustawą śmieciową, 
Mszczonów ustalili wysokość rocznej stawki która wejdzie w życie z początkiem lipca 2013 
podatku od nieruchomości, a także od roku.
środków transportowych. Radni skupili wiele W dalszej części posiedzenia komisji, radni 

Z prac komisji

Komisja Budżetu i Mienia Komunalnego

Posiedzenie wszystkich komisji 
Rady Miejskiej w Mszczonowie

Z prac komisji

Komisja Oświaty, Sportu i Młodzieży (4.12.2012r), Komisja 
Rozwoju Gospodarczego i Promocji Gminy (6.12.2012r) oraz 
Komisja Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej (7.12. 2012r.)

Z prac komisji
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wszyscy mieszkańcy gminy.
Panie Przewodniczący wróćmy do tematu 
inwestycji. Mija kolejny rok kadencji, jakie 
inwestycje udało się zrealizować, a jakie są 
planowane na kolejne lata?
- Jako radny z terenu 

dużym tegorocznym 
sukcesem, jaki udało się nam zrealizować to 
w y b u d o w a n i e  z e s p o ł u  s p o r t o w o -
rekreacyjnego w Lutkówce. Realizacja tego 
zadania była spełnieniem marzeń uczniów i 
nauczycieli tutejszej szkoły oraz lokalnej 

kontrowersyjna i w wielu aspektach niejasna. Wraz z końcem listopada zakończyły się społeczności.  
Rząd nie sprecyzował wielu istotnych rzeczy, coroczne spotkania radnych i burmistrza Obiekt ten służy nie tylko młodzieży szkolnej, 
dlatego nie wiadomo do tej pory jak w Mszczonowa z mieszkańcami gminy ale także mieszkańcom. Mam nadzieję, że 
praktyce będzie wyglądało wprowadzenie Mszczonów. Jak przebiegło spotkanie w ten kompleks będzie stanowił wspaniałą 
nowych zasad.Lutkówce? bazę dla osób, dla których w przyszłości sport 
Niestety pewnym jest to, że za odbiór śmieci - Jeżeli chodzi o spotkanie w Lutkówce, to będzie drogą do sukcesu.
będziemy płacić więcej niż do tej pory. głównie poruszone zostały kwestie związane z Muszę przyznać, że takiego obiektu nie 
Trudno w chwil i  obecnej dokładnie inwestycjami i ustawą śmieciową. powstydziłoby się niejedno wielkie miasto.
oszacować ile ostatecznie będzie wynosiła Jeżeli chodzi o inwestycje to z uwagi na kryzys W ramach te j  inwestycj i  powstało 
stawka, gdyż jej dokładne wyliczenie nie jest gospodarczy, którego skutki ponoszą nie tylko wielofunkcyjne boisko z trawy syntetycznej o 
łatwe. Na pewno będą obowiązywały dwie kraje, ale również samorządy sytuacja wymiarach 48x24 m, które przeznaczone 
opłaty, od śmieci segregowanych i finansowa gmin pogarsza się, a rząd chcąc będzie głównie do gry w hokeja na trawie, 
niesegregowanych. Odbiór tych drugich reperować swój budżet zrzuca na jednostki ale również do gry w piłkę nożną i w 
będzie zdecydowanie droższy niż odbiór samorządu terytorialnego nowe zadania bez koszykówkę.  Ponadto, wykonana została 
odpadów posegregowanych.jednoczesnego wsparcia finansowego. Taki bieżnia poliuretanowa o długości 60m ze 
Decyzja w sprawie konkretnego wymiaru stan rzeczy wpływa na ostrożne wydawanie skocznią do skoku w dal, chodniki oraz plac 
podatku ma zapaść do końca tego roku.każdej złotówki. zabaw dla dzieci, a także miejsce spotkań dla 
W jaki zatem sposób władze Mszczonowa, w Kolejną sprawą obciążającą nasz gminny mieszkańców. Wartość inwestycji wyniosła  
tym burmistrz i radni będą starać się budżet jest podatek janosikowy, który z rok na 5 8 9  3 4 0 , 1 3  z ł  b r u t t o ,  z a ś  k w o t a  
złagodzić skutki wejścia w życie ustawy i rok jest coraz większy, a w tym roku wyniósł aż dofinansowania to 247 169,00 zł. 
wiążących się z tym obciążeń finansowych 500 tysięcy złotych. Jeżeli chodzi o zaplanowane inwestycje, to w 

Pomimo takiego stanu rzeczy, my jako radni d la  m ie szka ń c ó w mias ta  i  g miny  chwili obecnej nasza gmina czeka na 
wraz z burmistrzami Mszczonowa staramy się Mszczonów? rozstrzygniecie złożonego wniosku na 
na bieżąco realizować szereg inwestycji, - Niestety ustawodawca nie dał samorządom dofinansowanie budowy wodociągu w 
wpierając się w dużej mierze środkami narzędzi na złagodzenie skutków nowego rejonie Lutkówki i kanalizacji na terenach 
pozyskanymi z zewnątrz. Dzięki temu obciążenia. W związku z tym jesteśmy wiejskich. 
będz iemy mogl i  dokończyć system zobowiązani pomóc naszym mieszkańcom w Jeżeli chodzi zaś o drogi to na rok 2013 
wodociągów w okolicach Lutkówki oraz każdy możliwy sposób. Dlatego też na planuje się budowę drogi Lutkówka- 
wykonamy kanalizację na terenach ostatniej, listopadowej sesji, Rada Miejska w Lutkówka Kolonia za łączną kwotę 540 
wiejskich. Mszczonowie podjęła uchwałę w sprawie tysięcy złotych oraz naprawę ulicy Granicznej 
Drugim z przewodnich tematów podczas obniżenia średniej ceny skupu żyta w miejscowości Pieńki Strzyże.
spotkania z mieszkańcami w Lutkówce było stanowiącej podstawę do ustalenia podatku W związku z nadchodzącymi świętami 
poruszenie kwestii dotyczącej  ustawy rolnego na 2013 rok, co ma zrekompensować Bożego Narodzenia i Nowym Rokiem, czego 
śmieciowej, która będzie obowiązywać z rolnikom obciążenie finansowe wynikające z chciałby Pan życzyć mieszkańcom gminy 
początkiem lipca 2013 roku. Ten temat budzi ustawy śmieciowej. Ponadto, jako władze Mszczonów?
wiele emocji, dlatego warto na bieżąco Mszczonowa uruchomiliśmy szereg ulg, w tym - Przede wszystkim chciałbym życzyć Państwu 
informować społeczeństwo. m.in. ulgi dotyczącej korzystania z naszych dużo zdrowia i wytrwałości w tych niełatwych 
Od dawna wiadomo, że ustawa śmieciowa basenów termalnych. dla nas czasach.  Życzę także dużo miłości w 

Wdrożyliśmy specjalny, preferencyjny system budzi wiele kontrowersji i obaw. Proszę rodzinnym gronie i spełnienia marzeń.
cenowy przy korzystaniu z tego obiektu przez  powiedzieć jak mieszkańcy zareagowali na Dziękuję za rozmowę
emerytów i rencistów, a także rolników. Idąc wieść o wejściu w życie nowych przepisów i Dziękuję również
za ciosem w przyszłym sezonie, w godzinach zmian z tym związanych? Rozmawiał Łukasz Nowakowski
od 20 do 22 za symboliczną opłatę z - Sprawa ustawy rządowej jest bardzo 
mszczonowskich Term korzystać  będą mogli 

Lutkówki, Marianki, Nosy 
Poniatki, Zbiroży i Zimnej Wody mogę 
powiedzieć, że 

Wywiad

Stawiamy czoła trudnym czasom

nowe możliwości wykorzystania tych 
zasobów i ich wprowadzania na rynki 
zarówno w wymienionych krajach, jak i w 
całej Europie.
Projekt  jest jednym z  4  projektów inicjatywy 
CONCERTO - III, które są  finansowane przez 7 
Program Ramowy UE. Koordynatorami 
całego Projektu są Węgrzy.
W ramach Projektu realizowane są 3 
małoskalowe inwestycje  w miastach Zasoby geotermalne należą do najmniej geotermalne o bardzo korzystnych 
pilotażowych. Obejmują one instalacje znanych wśród odnawialnych źródeł energii, parametrach, jednakże trudne i zawiłe 
geotermalne produku jące energ ię  podczas gdy zarówno ich potencjał, jak i procedury towarzyszące inwestycjom 
elektryczną i cieplną, a także instalacje technologie należą do najlepszych w tej utrudniają ich wykorzystanie. Oczekuje się, że 
c i e p ł o w n i c z e ;   z a t ł a c z a n i e  w ó d  grupie  źródeł. Kraje Europy Środkowej i innowacyjne rozwiązania i działania 
geotermalnych poprzez otwory chłonne;  Wschodniej (nowi członkowie UE i kraje pokazowe realizowane w ramach Projektu 

zachodnich Bałkanów) posiadają zasoby „Społeczności geotermalne” wskażą na 

Odnawialne źródła energii

Mszczonowski udział w Projekcie 
„Społeczności geotermalne” 

Na tematy związane z podsumowaniem tegorocznych inwestycji 
oraz o sprawach bieżących rozmawiamy z  wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej 

Andrzejem Osińskim
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nowoczesną termomodernizację wybranych grzewczej i generacji energii elektrycznej przy 
budynków mieszkalnych; integrację z innymi  zastosowaniu płynu geotermalnego o 
OZE .  Jednocześn ie  z  inwestyc jami  wysokiej entalpii. Będzie to nowy, ambitny 
pokazowymi prowadzone są badania, które przykład dla miejscowości posiadających 
d o t y c z ą  p o p r a w y  e f e k t y w n o ś c i  podobne warunki geotermalne Ten element 
e k o n o m i c z n e j  i  z a a w a n s o w a n i a   Pro jektu będz ie f inansowany przez 
t e c h n o l o g i c z n e g o  p r o j e k t ó w  Regionalny Fundusz Rozwoju Toskanii. 
geotermalnych. Miejscowość  stanowi wyzwanie dla 
Projekt GEOCOM ma na celu przedstawienie odpowiedniego wyboru i przetestowania   
naj lepszych dostępnych technologi i  połączenia zabytkowej architektury z 
wykorzystania energii geotermalnej w t e c h n o l o g i a m i  O Z E  i  ś r o d k a m i  
połączeniu z innowacyjnymi środkami termomodernizacyjnymi.  Z uwagi na 
efektywności energetycznej oraz w integracji przepisy architektoniczne można bowiem 
z innymi odnawialnymi źródłami energii. Jest zastosować  tylko naturalne materiały i 
to real i zowane w t rzech miastach metody, które są zgodne ze średniowieczną 
pilotażowych na Słowacji, na Węgrzech i we historyczną strukturą miasta.
Włoszech.  W Morahalom (  Węgry)  W słowackim mieście Galanta obecnie 
r e a l i z o w a n y  j e s t  o b e c n i e  s y s t e m  energia  geotermalna stosowana jest 

wprowadzenia nowych technologii albo też 
kaskadowego  wykorzystania energii dwojako: do ogrzewania i do produkcji 

zamierza się je wybudować, korzystając z 
geotermalnej ( w ramach jednego z innych ciepłej wody użytkowej. Celem Projektu jest 

wyników  Projektu.
projektów inicjatywy CONCERTO) zostanie z o p t y m a l i z o w a n i e  i  z w i ę k s z e n i e  

Miasta   obserwatorzy projektu to: Oras 
uzupełniony o nowy element demonstrujący wykorzystania dostępnej mocy ciepłowni 

Sacueni, Subotica, Kocani oraz Mszczonów.
pełne zagospodarowanie eksploatowanej geotermalnej poprzez wykonanie otworu 

W maju 2013 roku w ramach projektu w 
wody geotermalnej - będzie to skojarzona chłonnego oraz doprowadzenie sieci do 

Mszczonowie planowana jest dwudniowa 
produkcja energii elektrycznej i cieplnej z nowych obszarów mieszkalnych. Energią 

międzynarodowa konferencja, w której 
zastosowaniem jako paliwa do silników geotermalną ogrzewane są dotychczas trzy 

wezmą udział wszyscy uczestnicy projektu.  
gazowych  metanu odzyskiwanego z tej budynki mieszkalne (6- 8- piętrowe bloki), 

Podczas spotkania omówione zostaną 
wody. W systemie będą także wykonane szpital, dom seniora, przedszkole, szkoła 

dotychczasowe osiągnięcia projektu, 
prace   termomodernizacyjne i zastosowane podstawowa oraz dwie szklarnie.W ramach 

doświadczenia poszczególnych miast i 
środki służące poprawie efektywności Projektu wiele z tych obiektów będzie 

ośrodków naukowych w stosowaniu energii 
energetycznej, których  na ogół brak jest w poddanych termomodernizacji przy użyciu 

geotermalnej oraz omówione zostaną plany 
krajach Europy Środkowej i Wschodniej. różnych technologii, aby zademonstrować  

wspólnych przedsięwzięć i działań w zakresie 
Najważniejszym elementem Projektu w najlepsze dostępne rozwiązania.

wykorzystania geotermalnych źródeł energii 
ramach CONCERTO jest realizacja we W Projekt zaangażowanych jest także kilka 

w poszczególnych miastach biorących 
włoskim Montieri - mieście pilotażowym miast - partnerów (z Serbii, Rumunii, Polski i  

udział u projekcie.
w y s o c e  i n n o w a c y j n e g o  s y s t e m u  Macedonii), w których pracujące już systemy 

Rafał Wasilewski
geotermalnego dla produkcji  ciepła do sieci g e o t e r m a l n e  a l b o  w y m a g a j ą  

ponad połowę  gmina musi już pokrywać  z 
własnych funduszy.  Budżet gminy 
Mszczonów po stronie wydatków to  ok. 50 
milionów złotych,  z czego - jak łatwo 
obliczyć- około jedna  szósta przypada już   
na dopłaty do oświaty. Najgorsze jest to, że 
jak przyznał gospodarz gminy wszystko 
wskazuje na to, że ta sytuacja nie ma szans Co roku przedstawiciele mszczonowskiego grona tzw. zamożniejszych gmin, więc jego 
poprawy. Rządzący coraz chętniej w taki samorządu spotykają się  na zebraniach rozwój jest też  dławiony tzw. podatkiem 
właśnie sposób „zaglądają do gminnych środowiskowych z mieszkańcami gminy. W janosikowym. Już  około pół miliona 
kieszeni”. Reformy w sieci szkół są  bardzo tym roku spotkania takie odbywały się w złotych z wypracowanych przez siebie 
bolesne. W naszej gminie dzięki podjętym okresie od  21 do 29  listopada. Na terenie środków nasz samorząd  musi oddawać na 
działaniom udało się  w skali roku miasta miało miejsce  jedno spotkanie, rzecz biedniejszych gmin. Ten system tylko z 
zaoszczędzić  ok. 800 tysięcy złotych. zorganizowane w Mszczonowskim Ośrodku pozoru wygląda na sprawiedliwy. W 
Sy tuac ję   poprawić  ma je s zcze  Kultury, zaś  na terenie wiejskim gminy  rzeczywistości nie mobilizuje ubogich  do 
wprowadzenie nowych obwodów poprowadzono pięć zebrań -  w Szkołach zabiegania o inwestorów, ale uczy ich 
szkolnych, których listę publikujemy na Podstawowych w: Lutkówce (22.11), biernego oczekiwania na pomoc- mówił 
końcu naszej relacji. Osuchowie (26.11), Piekarach (27.11), burmistrz. Poza tym coraz częściej dzieje się  
Burmistrz informując o zamierzeniach i Bobrowcach (28.11) i Wręczy (29.11). tak,  że „bogaci” ,  żeby zapłacić  
osiągnięciach samorządu podkreślał, że z Każde z nich otwierał przedstawiciel Rady janosikowe muszą  zaciągać  kredyty.  W 
racji braku wystarczającej ilości środków Miejskiej, radny z danego terenu,  a tej chwili nie ma już samorządów, które nie 
finansowych priorytetowe będą te następnie głos zabierał burmistrz Józef borykają się  z problemami finansowymi, 
inwestycje, które  otrzymają  dotacje Grzegorz Kurek, który przedstawiał więc utrzymywanie tego typu mechanizmu 
europejskie. Środki takie są już  między mieszkańcom informacje o wykonanych i p o m o c o w e g o  j e d y n i e  n a k r ę c a  
innymi pozyskane na dokończenie systemu planowanych inwestycjach. Burmistrz nie dodatkowo spiralę zadłużenia. W 
wodociągów w okolicach Lutkówki. Gmina ukrywał, że skutki  globalnego  kryzysu są przypadku obciążeń  narzucanych przez 
stara się  podobne wsparcie uzyskać  na bardzo odczuwalne dla samorządów. rząd, które sprawiają, że samorządy tracą  
rzecz modernizacji oczyszczalni ścieków i Dodatkowo gminy osłabiane są finansowo możliwości inwestycyjne najbardziej 
budowy kanalizacji na terenach wiejskich.  działaniami  rządu, który obarcza je  coraz  jaskrawym przykładem jest oświata. 
Tu warunkiem jest w miarę  gęsta nowymi obciążeniami,  za którymi niestety Zepchnięta na gminy z roku na rok 
zabudowa. Kolektory ścieków w najbliższej nie idą odpowiednie subwencje. Dzięki otrzymuje  coraz mniejsze subwencje z 
przyszłości mają szansę  pojawić się w takiemu postępowaniu samorządy z roku budżetu państwa.  W chwili obecnej koszt 
takich wsiach jak: Wymysłów, Sosnowica, na rok  ubożeją.  Mszczonów należy do utrzymania  oświaty w gminie Mszczonów 
Badowo Dańki i Kamionka. Natomiast w wynosi ok. 16 milionów złotych z czego 
p r z y p a d k u  d u ż e g o  r o z p r o s z e n i a  

Spotkania radnych i burmistrza z mieszkańcami gminy

Na półmetku kadencji 
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zabudowań w grę  wchodzić  będą  p r z e p r o w a d z o n y c h  n i e d a w n o  informacji dla mieszkańców. Do momentu 
jedynie   tzw. bio-bloki.  Burmistrz termomodernizacji  są:  Przedszkole uruchomienia kolejnych transz środków 
informował mieszkańców, że mogą Miejskie, hala sportowa,   MOPS i dwa unijnych samorządy będą się ograniczać 
korzystać  z systemu ułatwień w dostępie  ośrodki  zdrowia w Mszczonowie i  jedynie do niewielkich inwestycji i 
do tak nowoczesnych urządzeń. Bio-bloki, Osuchowie. Ostatnim budynkiem, który remontów. Wygospodarowanie środków 
czyli tzw. przydomowe oczyszczalnie zmodernizowano w ten sposób jest na spektaku larne i  kompleksowe 
ścieków, z których oczyszczoną wodę  kamienica Maklakiewicza. Jej oddanie przedsięwzięcia nie są  obecnie brane pod 
(poprzez system sączków)  rozprowadza  zaplanowane jest na styczeń 2013 roku. W  uwagę. 
po swojej działce można zakupić  przy roku przyszłym    nowe elewacje zyskają Spośród najbliższych inwestycji, jakie 
poważnej dotacji z Narodowego Funduszu również   budynki OSP we Wręczy i w przeprowadzane będą na terenie gminy 
Ochrony Środowiska w Warszawie oraz Osuchowie. warto wymienić: rewitalizację centrów wsi 
samej gminy.  Warunkiem jest stworzenie Jak wynika z zapewnień samorządowców Bobrowce i Piekary,  kontynuację  budowy 
odpowiedniej grupy osób, które zdecydują zmieniać się także będą przyszkolne tereny ulic i chodników na osiedlu Spokojna w 
się na takie rozwiązanie.  W chwili obecnej sportowe. W tym roku otworzono kompleks Mszczonowie,  przebudowę  rowu 
wymagane jest stworzenie listy minimum 50 ze sztuczną  nawierzchnią w Lutkówce. melioracyjnego zbierającego wody 
gospodar s tw .   Zap i sy  chcących  Plany na kolejne boiska z nowoczesną  opadowe z terenu tego osiedla, budowę  
montować  u siebie wspomniane murawą  dotyczą: Bobrowiec i Osuchowa.  zbiornika retencyjnego przy zetknięciu 
urządzenia  są przyjmowane w Wydziale Na wszystkich spotkaniach z mieszkańcami rowu melioracyjnego z rzeką  Okrzeszą, 
Gospodarki Gminnej Urzędu Miejskiego w poruszany był również  temat dróg. Wiele uzbrojenie terenów inwestycyjnych przy 
Mszczonowie.  Urząd oczekuje także na ciągów komunikacyjnych na terenie KERAMZYCIE- gdzie ma powstać  kolejna, 
informacje od osób, które zechcą  gminy wymaga pilnego utwardzenia i tzw. północna  dzielnica przemysłowa, 
skorzystać  z dofinansowania do usunięcia zmodernizowania. Największe potrzeby zakup ś redniego samochodu dla 
eternitowych pokryć  dachowych. występują  na odcinkach, które pozostają ratownictwa drogowego mszczonowskiej 
Poruszając kwestie inwestycji burmistrz pod zarządem powiatowym. W większości  OSP, utwardzenie ul. Spacerowej w 
przypomniał o realizowanym sukcesywnie spotkań samorządowych uczestniczył Grabcach Józefpolskich,  rekultywacja 
programie termomodernizacji budynków starosta Wojciech Szustakiewicz, który pod wysypiska śmieci w Czekaju,  rewitalizacja 
gminnych.  Najlepszymi przykładami tym względem  nie miał zbyt  dobrych rzeki Okrzeszy na odcinku miejskim i  

Osuchów Piekary

Wręcza

Bobrowce
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dofinansowanie do budowy nowego komisariatu policji, który 
stanie w pobliżu term.  W sumie łączna kwota na inwestycje  w 
2013roku  wyniesie 10.5 miliona złotych. O wydatkach 
inwestycyjnych oraz ogólnie o budżecie wyczerpujących 
informacji mieszkańcom gminy udzielał obecny na kilku 
spotkaniach wiceburmistrz Grzegorz Kozłowski. Na zmianę  z 
burmistrzem Kurkiem informował  on też  o tym, że gmina pragnie 
pozyskać  dotacje na rewitalizację  parku przy kościele oraz 
przystosowanie dla mieszkańców do celów rekreacyjnych łąk 
położonych za plebanią-  pomiędzy ulicą  Żyrardowska i Okrzeszą. 
Samorząd czyni też  starania o zmodernizowanie budynku starej 
lecznicy weterynaryjnej przy ulicy Tarczyńskiej, w której planowane 
jest uruchomienie domu dziennego pobytu dla emerytów i 
rencistów. 
Oczywiście podczas spotkań nie obyło się bez pytań dotyczących 

nie chce u siebie kolejnych torów.  Komplikuje się  też  sytuacja 
zapowiadanego wcześniej połączenia kolejowego Mszczonowa z 

parku rozrywki. Kłopoty ze skomunikowaniem terenów 
Warszawą oraz budowy parku rozrywki we Wręczy. Niestety plan 

przeznaczonych pod park z przebiegającymi w ich pobliżu tras 
wybudowania torów kolejki WKD na trasie Mszczonów -Raszyn nie 

krajowych sprawiły, że inwestor przerwał skup gruntów na etapie 
ma szans na realizację  z powodu braku zainteresowania tą 

100 ha. Jego przedstawiciel na spotkaniu we Wręczy informował, 
inwestycją ze strony  Raszyna. Gmina cierpiąca z powodu 

że ten pozyskany obszar, to zbyt mało, aby uruchomić  park 
nadmiaru tras komunikacyjnych, jakie przebiegają po jej terenie 

rozrywki, a jednocześnie zbyt dużo, aby w ogóle na nim nie 
inwestować.  Jak więc wynika z zamierzeń inwestora jak tylko ruszą 
w końcu  rozmowy na temat skomunikowania terenu z drogami 
krajowymi firma dokupi dodatkowe 100 ha i rozpocznie na nich 
przedsięwzięcie zgodnie z wcześniejszymi założeniami, ale już w 
mniejszej skali. 
Kolejną  ważna sprawą  poruszaną  na spotkania ach była kwestia 
tzw. podatku śmieciowego. Od lipca 2013 roku zgodnie z ustawą  
podatek taki zostanie nałożony na wszystkich mieszkańców gminy. 
Trudno w chwili obecnej dokładnie oszacować ile będzie on 
wynosił. W przypadku śmieci segregowanych będzie on się  
miesięcznie kształtował prawdopodobnie pomiędzy 10 a 15 
złotych. Jeśli natomiast podatnik nie zechce segregować 
odpadów, to obciążenie to może wzrosnąć  nawet do 25 złotych. 
Decyzje w sprawie konkretnego wymiaru podatku mają zapaść do 
końca tego roku. Niestety - jak poinformowano uczestników 
spotkań - nie będzie możliwości różnicowania podatku na tereny 
wiejskie i miejskie oraz jego umarzania. Ustawodawca nie dał 
samorządom  narzędzi na złagodzenie skutków nowego 
obciążenia. W gminie Mszczonów zdecydowano się więc pomóc 
mieszkańcom w inny sposób. W tym roku nie podniesiono  podatku 
rolnego oraz uruchomiono szereg ulg. Między innymi są  to ulgi  przy 
korzystaniu z TERM. Ceny preferencyjne przy korzystaniu z tego Lutkówka



powiedzieć, iż cieszymy się, że wszystkim 
naszym kursantów udało się ukończyć 
szkolenie - powiedziała nam Marlena 
Legięcka, koordynator projektu w MOPS.
W poniedziałkowe popołudnie na wszystkich 
kursantów czekały nie tylko dyplomy i 
świadectwa ukończenia kursu, ale także 
świąteczne niespodzianki  wręczane 
wspólnie przez Burmistrza Mszczonowa 
Józefa Grzegorza Kurka, kierownik MOPS W poniedziałek 10 grudnia w sal i  Jak poinformowała nas  Barbara Ciszewska, 
Barbarę Ciszewską, a także kadrę projektu.  szkoleniowej Miejskiego Ośrodka Pomocy k ie rownik  MOPS,  wszyscy  ku r sanc i  
Największą niespodzianką okazał się laptop, Społecznej w Mszczonowie odbyło się uczestniczyli w warsztatach zajęciowych z 
który z rąk Burmistrza Mszczonowa odebrał  uroczyste zakończenie kolejnej edycji  psychologiem, doradcą zawodowym oraz  
Arkadiusz Kok, najmłodszy uczestnik projektu, projektu „Lepsze jutro Młodych”. Projekt był specjalistą ds. księgowości, który prowadził 
który brał w nim udział jako osoba ucząca współfinansowany przez Europejski Fundusz szkolenie „ABC Przedsiębiorczości”. Ponadto 
się. Kursanci również podziękowali kadrze Społeczny. Kwota dofinansowania, jaką odbyły się kursy z zakresu obsługi kasy 
projektu i burmistrzowi wręczając im bukiety udało się uzyskać na działania skierowane fiskalnej dla 13 osobowej grupy, opiekuna 
kwiatów. Po części oficjalnej na uczestników na potrzeby klientów MOPS-u to suma 133 osób starszych w którym udział wzięło 7 osób  
szkolenia czekał jeszcze poczęstunek, a 400,00 zł,  w  tym wkład własny 14 007,00 zł. oraz kurs na kierowcę wózków jezdniowych z 
także czas na rozmowy, wymianę wrażeń Celem pro jektu było podnies ien ie bezpieczną wymianą butli gazowej, w 
o raz  wspomnień z  całego ok resu  kompetencji zawodowych i społecznych 14- którym uczestniczyło 9 osób.
uczestnictwa w zajęciach. stu bezrobotnych oraz nieaktywnych R e a l i z o w a n o  r ó w n i e ż  d z i a ł a n i a  o  
Barbara Ciszewska, kierownik Miejskiego zawodowo z terenu gminy Mszczonów, w charakterze środowiskowym i integracyjnym 
O ś r o d k a  P o m o c y  S p o ł e c z n e j  w  tym 10-ciu kobiet i 4-ech mężczyzn.  Projekt w ramach, których odbył się wyjazd studyjny 
M s z c z o n o w i e ,  d z i ę k u j e  w s z y s t k i m  miał za zadanie przywrócenie uczestnikom Kraków- Zakopane- Wieliczka, a także piknik 
uczestnikom projektu za wzięcie udziału w zdolności do aktywnego poszukiwania pracy rodzinny w Kawęczynie.
realizacji projektu „Lepsze jutro Młodych”' oraz znalezienia zatrudnienia, a także - Osoby uczestniczące w projekcie „Lepsze 
współfinansowanego przez Europejski zwiększyć motywacje, poszerzyć kwalifikacje jutro Młodych” były objęte kompletnym 
Fundusz Społeczny.zawodowe oraz nauczyć ich radzenia sobie systemem wsparcia przez cały okres trwania 

z napotykanymi przeszkodami w realizacji projektu, to jest od 01.01.2012 do 31.12.2012 
Rafał Wasilewskitych procesów. roku. Dziś podsumowując projekt możemy 

Zakończenie projektu

Kolejni przeszkoleni w ramach projektu 
„Lepsze jutro młodych”

Z ŻYCIA GMINY

12       Merkuriusz Mszczonowski      grudzień 2012 / nr 12

obiektu obowiązują już  emerytów i rencistów,  a także rolników. 
Natomiast w przyszłym sezonie, w godzinach 20-22 za symboliczną 
opłatę  z TERM korzystać  będą mogli wszyscy mieszkańcy gminy. 
Burmistrz zapewnił, że nie zrezygnuje też  z dopłat do punktów 
rehabilitacyjnych w Mszczonowie i Osuchowie, które tak są 
potrzebne mieszkańcom, którzy doznali jakiejkolwiek kontuzji oraz 
nadal będzie dotować funkcjonowania Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku. 

Podczas wszystkich zebrań głos zabierał także przedstawiciel 
lokalnej jednostki policji. Najczęściej był to komendant Krzysztof 
Puszcz. Apelował on o  współpracę  mieszkańców z policją i  
przedstawiał aktualną sytuację mszczonowskiego KP, który od 
początku listopada- po przejęciu terenu gminy Radziejowice-  stał 
się jednostką liczniejszą. Podawał też  mieszkańcom bezpośredni 
kontakt do patrolu, który interweniuje w sytuacjach nagłych - tzw. 
07. Numer telefonu, w jaki dzięki wsparciu samorządu wyposażono 
wóz patrolowy, to - 607 556 577.   

Mateusz Milczarek

Mszczonow
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oraz nad perspektywami i barierami pracy 
socjalnej w najbliższej przyszłości.
Na zakończenie pierwszego dnia konferencji 
odbyło się uroczyste wręczenie odznaczeń 
państwowych i wyróżnień Wojewody 
M a z o w i e c k i e g o  o r a z  M a r s z a ł k a  
Województwa Mazowieckiego. Po raz 
pierwszy też uhonorowano instytucje 
pomocy społecznej realizujące dobre 
praktyki w aktywnej integracji społeczności 

W dniach 22-23 listopada w warszawskim M a r s z a ł k o w s k i e g o  W o j e w ó d z t w a  
lokalnych we wspieraniu osób i rodzin 

pałacu Chodkiewiczów odbyła s ię Mazowieckiego, a także  Mazowieckiej 
znajdujących się w trudnej sytuacji życiowej 

konferencja zatytułowana „Rola pracy Jednostki Wdrażania Programów Unijnych.
znakiem „Zawsze pomocni”. Ten znak został 

socjalnej w aktywnej integracji”  promująca Na część naukową konferencji złożyły się 
wypracowany przez MCPS w ramach 

działania w ramach projektu systemowego dwa wykłady poświęcone etyce w życiu i w 
ubiegłorocznej kampanii „Zawsze pomocni” 

7.1.3 PO KL „Razem dla Mazowsza - Edukacja pracy socjalnej oraz roli organizacji 
projektu „Razem dla Mazowsza - Edukacja w 

w działaniu”. społecznych w aktywnej integracj i .  
działaniu”. To wyróżnienie otrzymały łącznie 

Konferencja odbywała się pod honorowym Następnym elementem spotkania  był panel 
44 instytucje, wśród których znalazł się 

patronatem Wojewody Mazowieckiego oraz dyskusyjny, którego tematem były warunki 
również mszczonowski Miejski Ośrodek 

Marszałka Województwa Mazowieckiego. W realizacji i standaryzacji pracy socjalnej. 
Pomocy Społecznej ,  który podczas 

spotkaniu wzięło udział  ponad 200 Uczestnicy panelu dyskutowali  m.in. nad 
spotkania reprezentowała Barbara 

uczestników i zaproszonych gości, wśród nich warunkami jakie muszą zostać spełnione, 
Ciszewska, kierownik placówki. Również ona 

znaleźli się m.in. przedstawiciele Ministerstwa aby mogła rozwijać się środowiskowa praca 
odebrała z rąk Wojewody Mazowieckiego 

Pracy i Polityki Społecznej, Mazowieckiego s o c j a l n a ,  s y s t e m e m  k s z t a ł c e n i a  i  
Jacka Kozłowskiego i Wicemarszałka 

U r z ę d u  W o j e w ó d z k i e g o ,  U r z ę d u  wynagradzania pracowników socjalnych 
Województwa Mazowieckiego Krzysztofa 
Strzałkowskiego nagrodę za wdrażanie 
nowego modelu działań opartych na 
aktywnej integracji i pracy socjalnej poprzez 
u c z e s t n i c t w o  w  r ó ż n y c h  f o r m a c h  
edukacyjno-szkoleniowych organizowanych 
przez Mazowieckie Centrum Polityki 
Społecznej i działania własne, które 
przyczyniły się do zmiany wizerunku jednostki 
w środowisku lokalnym. 
W drugim dniu konferencji uczestnicy 
zapoznali się z informacjami o roli projektów 
systemowych w aktywnej integracji i rozwoju 
pracy socjalnej oraz o nowym okresie 
programowania na lata 2014-2020.

Rafał Wasilewski

Nagroda

Mszczonowski MOPS uhonorowany znakiem 
„Zawsze pomocni”

internauci mogą więc spodziewać się, że na mapie przybywać będzie 
punktów i że będzie ona z każdym dniem bardziej rozbudowana i 
ciekawsza. Nad całością prac czuwać będzie jeden główny 
administrator. Najciekawszą z punktu widzenia internauty funkcją 
będzie jednak możliwość zgłaszania poprzez specjalny formularz 
własnych propozycji, które po akcepcie odpowiedniego 
koordynatora znajdą się na intermapie LGD „Ziemii Chełmońskiego”. 
Jest to więc wspaniała okazja dla wszystkich lokalnych miłośników 
historii, zabytków, różnych rodzajów turystyki do zaprezentowania We wtorek 4 grudnia w mszczonowskim GCI odbyło się szkoleniowe 
szerszemu kręgowi odbiorców miejscowych ciekawostek i miejsc spotkanie przedstawicieli gmin wchodzących w skład LGD „Ziemia 
godnych odwiedzenia, ale również dla przedstawicieli lokalnego Chełmońskiego” dotyczące nowej inicjatywy stowarzyszenia, a 
biznesu do zaprezentowania swojej oferty. Członkowie LGD podczas mianowicie intermapy, która będzie dostępna dla wszystkich 
spotkania odbyli szkolenie z obsługi serwisu oraz dyskutowali nad internautów już w styczniu 2013 roku pod specjalnie stworzynym linkiem 
zastosowaniem jak najbardziej przejrzystych i łatwych w obsłudze dla na stronie www.ziemiachelmonskiego.pl. W skrócie można powiedzieć, 
internautów rozwiązań na stronie. Projektem mapy oraz jej iż prezentowana podczas spotkania intermapa to doskonałe narzędzie 
przygotowaniem zajęła się toruńska firma Concept Intermedia.komunikacji i wizualizacji internetowej służące do prezentacji 

wybranych miast oraz terenu gmin wchodzących w skład LGD „Ziemia 
Rafał WasilewskiChełmońskiego”, a także do lokalizowania na tejże mapie różnego 

rodzaju obiektów począwszy od obiektów użyteczności publicznej, 
poprzez zabytki, atrakcje turystyczne, ciekawe miejsca do 
odwiedzenia związane z historią regionu, a na obiektach 
gastronomicznych, hotelowych i agroturystycznych kończąc. Każdy 
internauta odwiedzający stronę w bardzo prosty, niemalże intuicyjny 
sposób będzie mógł się zapoznać z tym co dana gmina może mu 
zaoferować, bardzo łatwo i co jeszcze ważniejsze bardzo szybko 
będzie mógł też zlokalizować interesujące go obiekty z wybranych 
kategorii, zgromadzić podstawowe informacje o całym regionie oraz o 
poszczególnych obiektach poprzez dostępne prezentacje, galerie 
zdjęć czy też przygotować i zaplanować własny plan podróży. Ogrom 
pracy stoi więc teraz przed wszystkimi gminnymi koordynatorami ze 
wszystkich jedenastu gmin LGD, którzy każdego dnia będą pracować 

nad uzupełnieniem informacji, zdjęć oraz ciekawostek 
oraz umieszczeniem ich na intermapie. Z każdym dniem 

źródło www.mcps-efs.pl

Spotkanie szkoleniowe

Wkrótce nowa intermapa LGD
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Polsce i krajach UE. 

Obecnie w zakładach zrzeszonych w 
Cechu s zko l i  s ię  47  p r zy s z łych  
czeladników w różnych zawodach: 
mechanik samochodowy, blacharz, 
piekarz, cukiernik, stolarz, fryzjer. Każdego 
roku jest podpisywanych kilkanaście 
umów między pracodawcami a 10 grudnia 2012 r. w Cechu Rzemiosła i samochodowy, szkolili się pod okiem 
młodzieżą pragnącą uczyć się zawodu . Przedsiębiorczości w Mszczonowie Sławomira Goczyńskiego. 
Cech jest instytucją organizującą i odbyła s ię ważna uroczystość - W zawodzie stolarz dyplomy uzyskali: 
sprawującą nadzór nad przebiegiem wręczenie dyplomów czeladniczych Marcin Szadkowski (mistrz Sławomir 
p r z y g o t o w a n i a  z a w o d o w e g o  uczniom, którzy uczyli się zawodu w szkole Czarnecki), Dominik Kowalski (Iwona 
młodocianych pracowników. i jednocześnie nabierali doświadczenia Hotkowska), Adrian Choiński (Leon 

Elżbieta Zabiełło-Adamczyk zawodowego pracując  u rzemieślników Trzciński), Michał Sielski w zakładzie 
zrzeszonych w mszczonowskim Cechu. Z b i g n i e w a  B e d n a r k a ,  
Dyplomy wręczył osobiście prezes Łukasz Nawa (Zbigniew 
Cechu Zbigniew Bednarek życząc Legięć).  
nowym czeladnikom sukcesów w pracy Celem nauki zawodu jest 
zawodowej. W uroczystości uczestniczyli opanowanie przez ucznia - 
także Wiceprezesi Zarządu Cechu: młodocianego pracownika 
Małgorzata Olczak i Mariusz Dąbrowski. umiejętności praktycznych i 
Dyplomy w zawodzie mechanik teoretycznych w zawodzie i 
samochodowy odebra l i :  Dawid  p o t w i e r d z e n i e  i c h  
Chełmiński (mistrz szkolący Adam dowodem kwalifikacji -
Jankowski), Łukasz Bodecki (mistrz ś w i a d e c t w e m  
szkolący Piotr Woźniak), Łukasz Zaborski i czeladniczym, uzyskanym 
Kamil Włodarski (mistrz szkolący Wojciech po pozytywnie zdanym 
Łuczyński), Paweł Kowalski (mistrz egzaminie. Świadectwo to 
szkolący Piotr Brzózka). umożliwia zatrudnienie na 
Piotr Jarzębski i Kamil Śmigielski uzyskali stanowisku wymagającym 
tytuł czeladnika w zawodzie blacharz kwalifikacji zawodowych w 

Nauka zawodu

Uroczyste wręczenie dyplomów czeladniczych 
w Cechu Rzemiosła i Przedsiębiorczości w Mszczonowie 

Krzysztof Krawczyk. Po takiej  
rozgrzewce przyszła pora na 
emocjonujące, głośne  odliczanie, 
jakie poprzedziło rozbłyśniecie 
światełek na choince. Następnie 
burmistrz złożył życzenia wszystkim 
p r z y b y ł y m  m i e s z k a ń c o m ,  a  Jak  nakazu je  mszczonowska 
szczególnie najmłodszym gościom tradycja,  w Mikołajki  burmistrz wraz z 
uroczystości. Należy zaznaczyć, że w radnymi dokonali uroczystego 
gronie zaproszonych znalazły się,  zapalenia lampek na choince,  przy 
zakwal i f i kowane przez  MOPS której rozdane zostały prezenty dla 
„rodziny 3+”  oraz matki samotnie najmłodszych mieszkańców gminy. 
wychowujące dzieci.  Upominki, Spotkanie mikołajkowe tym razem 
jakie zostały wręczone na koniec odbyło się na  lodowisku, jakie 
imprezy  ufundowała  f i rma  znajduje się na terenie  kompleksu 
B I EDRONKA.  O nagłośn ien ie  termalnego. O dobrą zabawę  przed 
m i e j s k i c h  M i k o ł a j e k  z a d b a l i  wręczeniem upominków zadbała  
pracownicy  Mszczonowskiego  Luiza Sadowska, która  przybyłym na 
Ośrodka  Kultury. uroczystość proponowała szereg 

MMzabaw. Dzieci i ich rodzice: śpiewali, 
tańczyli, a także raz utworzyli 
długiego węża, który oplótł całe 
termalne lodowisko. Bawiącym się 
towarzyszyli pracownicy:  TERM i 
MOPS-u. Do zabawy włączali się  
także: burmistrz Grzegorz Kurek, 
przewodniczący Rady Miejskiej 
Łukasz Koperski oraz radni- Barbara 
Gryg lewska ,  Renata  S iw iec ,  
Waldemar Suski,  Ryszard Stusiński i 

Święta

Miejskie Mikołajki
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Celsjusza, więc z pewnością  
p r ze jażdżka rozpędzonym 
m o t o c y k l e m  p r z y  t a k i c h  
warunkach pogodowych nie 
była sprawa łatwą i przyjemną.  
Co więcej w tak surowym 
klimacie pasjonaci  motoryzacji  
zdecydowali się  także na  To był niezwykły „Śledzik”, gdyż  w 
nocowanie pod namiotami. Aby przeciwieństwie do powszechnego 
nie ułatwiać  sobie spotkania z skojarzenia, dotyczącego takich imprez, 
e k s t r e m a l n ą   p r z y g o d ą ,    musiał się odbyć  całkowicie na trzeźwo. 
Śledzikowcy zdecydowali się D l a c z e g o  ( ? ) …  b o  d o t y c z y ł  
odżywiać podczas zlotu jedynie motocyklistów. Trzydziestu właścicieli 
własnoręcznie przygotowanymi zabytkowych,  sowieckich maszyn  po 
p o t r a w a m i .  R e k o r d y  raz kolejny spotkało się w Olszówce 
popularnośc i  b i ły  żurek  i  k/Wręczy na przedświątecznym zlocie. 
grochówka w wykonaniu  kolegi, W tym roku  odbył się on w dniach 7-9 
zwanego "Stepą". Uczestnicy grudnia. Kulminacją zlotowych atrakcji 
zlotu wywodzili się głównie z  był sobotni  przejazd terenowy tzw. trasą 
okolic: Mszczonowa, Żyrardowa i z i m o w ą :  O l s z ó w k a ,  W r ę c z a ,  
Grodziska. Swoje reprezentacje  Długowizna, Grabce Wręckie, Górki, 
wystawiły też:  miasto stołeczne  i Korabiewice i z powrotem. W sumie 
odległe Kutno.  Warszawę  uczestnicy Śledzika pokonali wtedy po 
r e p r e z e n t o w a ł o  k i l k u  drogach gruntowych około czterdziestu 
motocyklistów, zaś z Kutna kilometrów. Trzeba pamiętać, że tego 
przyjechał do gminy Mszczonów  dnia temperatura sięgnęła ok. -10 stopni 
jeden reprezentant. 

MM

z  ofensywą wojsk polskich, które na odsiecz 
powstańcom dotarły dopiero 22 maja 1919 
roku.  Tamte wydarzenia powszechnie 
znane w okresie międzywojennym teraz 
ulegają  zapomnieniu. Nie pamiętamy o 
ziemiach Rzeczypospolitej, które znalazły  za 
współczesną  wschodnią  granicą naszego 
kraju.  Nie pamiętamy o rodakach, którzy 
tam pozostali - mówiła w swym wystąpieniu 
właścicielka muzeum. Organizowane przez Jest takie miejsce niedaleko Mszczonowa, 
nią  koncerty i wieczory poetyckie mają  które tchnie polskością, patriotyzmem i 
przypominać ich uczestnikom o losie umiłowaniem tradycji, to Biniszewicze - 
Z a b u ż a n .  F u n d u s z e  z e b r a n e  z  dworek w Kuklówce, w którym mieści się 
dobrowolnych datków,  podczas  wieczoru prywatne Muzeum Lwowa i Kresów 
wspomogą  organizacje działające na Południowo -Wschodnich. W sobotę  24 
rzecz  Polaków, którzy pozostali na Ziemi listopada dla uczczenia 94. rocznicy 
Ojców i jakby na przekór architektom odzyskania przez Polskę  niepodległości 
„nowego porządku”  wciąż nie zamierzają  oraz zwycięsk ie j  B i twy o Lwów w 
wyrzec  się  swej polskości i wiary.  Biniszewiczach zorganizowany został 

wieczór muzyczno- poetycki. Uczestniczyli w W listopadowym wieczorze muzyczno -
nim między innymi,  współpracujący z poetyckim  wystąpili:  śpiewak operowy, 
kuklówieckim muzeum reprezentanci baryton - Ryszard Wiesław Bednarek oraz 
M s z c z o n o w s k i e g o  S t o w a r z y s z e n i a  aktorka -  Halina Łabonarska.  Repertuar 
Historycznego oraz GRH STRZELCY 31pp. muzyczny i poetycki złożony był z utworów 

polskich klasyków. Pieśni  i  wiersze,  które Witając wszystkich przybyłych gości,  
rozbrzmiewały w Biniszewiczach były w właśc ic ie lka  muzeum-  A leksandra 
biało -czerwonych barwach. Gdy profesor Biniszewska stwierdziła, że o ile we 

zbierał materiały  do swej najnowszej pracy. Bednarek zaintonował „My, Pierwsza współczesnej Polsce data  11 listopada jest  
Wspominał także o najciekawszych Brygada…” wszyscy zgromadzeni w dworku powszechnie znana, to już 1 listopada nie 
zdarzeniach ze swej wieloletniej, życiowej wstali i śpiewając wraz z nim pozostali na jest   kojarzony  z pamiętnym  rokiem 1918.  
przygody z historią. Książkę  „Dziewczęta w baczność do końca tej najbardziej znanej Wtedy właśnie  rozpoczęła się  Bitwa o 
maciejówkach” można było nabyć w p ieśn i  leg ionowej .  Wybi tn i  ar tyśc i  Lwów. Bitwa, w której  n iezwykłym 
Biniszewiczach wraz z autografem autora. wprowadzili gości muzeum w patriotyczny bohaterstwem wykazali się najmłodsi 

nastrój. Dopełniła go opowieść historyka,  wojownicy o wolność -   Lwowskie Orlęta.  Z Wieczór patr iotyczny zakończył s ię  
Stanisława Jankowskiego, autora niedawno 22 na 23 listopada lwowiakom udało się poczęstunkiem tradycyjnych potraw 
w y d a n e j  k s i ą ż k i  „ D z i e w c z ę t a  w  ostatecznie wyprzeć Ukraińców z miasta zabużańskich, przygotowanych przez 
maciejówkach”, zawierającej  informacje o  jednak na pełne zwycięstwo przyszło im gospodarzy. 
kobietach, które przed dziewięćdziesięciu czekać  jeszcze przez pół roku. Długotrwałe Tekst: Piotr Dymecki  
laty chwyciły za broń,  aby walczyć  o oblężenie Lwowa, prowadzone przez tzw. 

Foto: Beata Sznajderwolność Ojczyzny. Historyk opowiadał jak Armię  Halicką  zakończyło się dopiero wraz 

Patriotyzm i tradycja

Pamiętajmy 
o Zabużanach 

Pogodzie wbrew

Śledzik na mroźno 



szczególną opieką. Na szczęście współcześni 
mieszkańcy Zimnic w końcu upomnieli się o 
nekropolię. Sołtys Aneta Szczepańska, która 
oprowadzała mnie po cmentarzu uzyskała 
zapewnienie od władz samorządowych 
gminy, że w przyszłym roku zostanie on 
oczyszczony z porastających go krzaków. 
Warstwę liści, jakich nie sprzątano przez długie 

Podmszczonowskie Zimnice, to miejscowość, Chemnitz, trzecie co do wielkości -po Lipsku i lata, usunąć ma młodzież z najbliższej szkoły, 
która przed I I  wojną światową była Dreźnie- miasto Saksonii. Szkoły Podstawowej w Piekarach. Pani sołtys 
zamieszkana głównie przez mniejszość Po niemieckich Zimnicach, oprócz nekropolii, wciąż poszukuje jeszcze wykonawcy krzyża, 
niemiecką. Niewiele pamiątek pozostało po tej pozostała jeszcze jedna pamiątka - wiatrak, który powinien stanąć w miejscu swojego 
koloni. Jedną z nich jest cmentarz ewangelicki, który należał kiedyś do wspomnianej już rodziny zmurszałego poprzednika. Miejmy nadzieję, że 

2
liczący zaledwie około 200 m . Nekropolia jest Kunkiel. Drewniany olbrzym został w latach 80- energiczna kobieta, która postanowiła 
otoczona wałem ziemnym. Jej stan jest tych ubiegłego wieku przeniesiony do zadbać o historię swej miejscowości nie 
opłakany. Porastają go gęste chaszcze. Krzyż, skansenu, powstałego przy muzeum, jakie w przerwie rozpoczętej pracy. Zimniczanie mogą 
który niegdyś wznosił się nad miejscem nieodległych Petrykozach założył Wojciech być z niej dumni. Zadbany cmentarz będzie 
pochówku mieszkańców wsi teraz murszeje, Siemion. Wiatrak należycie zakonserwowany dobrze świadczył o całej wsi. Warto pomóc jej 
leżąc w trawie pomiędzy pozostałościami jest bezpieczny. Teraz zwykła przyzwoitość w kontynuowaniu trudnego dzieła, jakiego się 
kamiennych pomników. Nierówności terenu na wymaga, aby zadbać też o mogiłę jego podjęła. 
cmentarzu mogą świadczyć, że niestety część byłych właścicieli. W kulturze chrześcijańskiej Piotr Dymecki 
z mogił została sprofanowana. Jakby na miejsca pochówku powinny być otaczane 
przekór w tym opuszczonym miejscu ktoś wciąż 
stawia znicze. Czyli pamięć o dawnych 
sąsiadach jest jeszcze żywa. Przy mogile rodziny 
Kunkiel umieszczono nawet wykonaną z 
tworzywa tabliczkę, na której wypisane zostały 
nazwiska zmarłych. Kamienna tablica, na 
której pierwotnie wyryto ich dane już dawno 
odpadła z pomnika. Nie pozostał po niej nawet 
ślad. Na terenie nekropolii zachowały się 
zaledwie dwa nagrobki z czytelnymi epitafiami. 
Jeden jest rodziny Pytt, a drugi należy do ułana 
poległego w roku 1914. Nie wiadomo, czy 
kiedyś w Zimnicach było więcej żołnierskich 
mogił z czasów Wielkiej Wojny. Łuski i guziki 
odnajdywane w pobliskim lesie (w Osuchowie) 
świadczą natomiast o tym, że musiało tu dojść 
do potyczki oddziałów pruskich z rosyjskimi. Po 
usunięciu mchu z pomnika kawalerzysty 
objawił się napis następującej treści: Fritz 
Schulz* Einj. Freiw. Gefr.* Königl. Sachs. Ulanen 
Reg. 21* Gefallen am 10. Oktober 1914* Ruhe in 
Fr iede.( Fr i tz  Schulz*ochotnik,  starszy 
szeregowy* Królewskiego Saksońskiego 21 
Pułku Ułanów* poległ 10 października 1914 
roku* Spoczywaj w pokoju). Poszukując 
informacji na temat jednostki Fritza Schulza 
ustaliłem, że pełna nazwa jego pułku brzmiała: 
21 Pułk Ułanów im. Cesarza Wilhelma II (3 
Saksoński). Jego miejscem stacjonowania było 

Zimnice upomniały się o swoją historię
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Lista ofiar pożaru spichrza, jaki spłonął  zginęło w płomieniach. Oficjalne źródła APEL DO  MIESZKAŃCÓW 
w Osuchowie w 1948 rokupodawały liczbę  49-ciu, jednak z 

1. Banasiak Walentyna lat 18 przekazów ustnych wynika, że ofiar było 
2. Brewiński Ryszard lat 19 Ustalmy nazwiska ofiar więcej .   Żeby na tabl icy,  jaka 
3. Cegiełka Stanisław lat 18 tragicznego pożaru z 1948 roku umieszczona zostanie na osuchowskim 4. Dębski Edmund 

obelisku,  nie zabrakło żadnego 5. Domitrowiec Anna lat 18
W przyszłym roku z inicjatywy władz 6. Grzegułka Antoni  nazwiska,  prosimy wszystkich Czytelników 
s a m o r z ą d o w y c h  g m i n y  i  7. Grzegułka Kazimierz Merkuriusza o pomoc. Liczymy, że dzięki 

8. Jankowska Eugenia Mszczonowskiego Stowarzyszenia P a ń s t w a  w s p a r c i u  u z u p e ł n i m y  
9. Lewandowski Mieczysław lat 17Historycznego w  Osuchowie stanie posiadaną listę  o  brakujące osoby.
10. Machałowski Antoni 

pomnik,   upamiętn ia jący of iary Jeżeli posiadacie państwo wiedzę na 11. Machałowski Henryk lat 17
tragicznego pożaru spichrza, do jakiego temat pożaru i  chcecie się  z nami 12. Machałowski Kazimierz  lat 30
doszło w 1948 roku. Pamiątkowy kamień z podzielić swoimi wspomnieniami prosimy 13. Nalej Henryk 
symbolicznym krzyżem oraz tablicą,  14. Nowacki Konstanty  lat 22o kontakt. Jeżeli znacie Państwo osobę, 

15. Orborski Piotr lat 20zawierającą nazwiska t ragicznie która zginęła w spichrzu lub zmarła 
16. Pawlak Zygmunt lat17zmarłych,  stanie w miejscu, gdzie  64 lata później na skutek obrażeń odniesionych 
17. Strojczyk Andrzej temu  stał spichrz, w którym odbywała się  podczas, dopełnijcie  poniższą listę,   18. Wacławski  Szczepan lat 17

zakończona tragedią zabawa. Nie dzwoniąc pod numer 607 099 886. 19. Zagórski 
wiadomo kto zaprószył wtedy ogień. Nie Piotr Dymecki 20. Zgórzak Stanisław lat 19
wiadomo nawet dokładnie ile osób 21. Młoda kobieta z Warszawy - nazwisko wiceprezes MSH

nieznane

Pamięć o dawnych sąsiadach
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Koniec roku sprzyja podsumowaniom, obronnej 1939 roku. Chętnie uczestniczy 
więc takowe sporządziła również t e ż   j e d n a k  w  i n s c e n i z a c j a c h  
mszczonowska  GRH. Dla „Strzelców powstańczych (`44) i  partyzanckich, a 
31pp” mijające dwanaście miesięcy także we wszelkich  wydarzeniach 
obfitowało w wiele wydarzeń. W sumie nawiązujących do walk z okresu  
członkowie grupy uczestniczyli w pierwszej wojny światowej. Członkowie 
c z t e r d z i e s t u  r ó ż n e g o  r o d z a j u  grupy dysponują kilkoma uniformami 
przedsięwzięciach i przeprowadzili lekcje armii  rosyjskiej oraz   pruskiej, ponadto 
historii dla dzieci i młodzieży w aż mają także po trzy  mundury  sowieckie  
jedenastu szkołach. Rok 2012 to: oraz  polskie  z 1AWP. Dzięki pozyskaniu 
inscenizacje, uroczystości  patriotyczne i pod koniec roku dwóch słynnych 
kościelne, manewry, rajdy, a także sowieckich eMek z koszami pojawia się  
wycieczki do miejsc ciekawych pod więc szansa na to, aby Strzelców 
w z g l ę d e m  h i s t o r y c z n y m .  zobaczyć w przyszłym roku także na 
Najwartościowsze  oczywiście były rekonstrukcjach odtwarzających walki z 
przedsięwzięcia związane bezpośrednio ostatnich lat  drugiej wojny światowej. 
z patronem GRH, czyli 31 pułkiem W rocznym podsumowaniu  po stronie 
Strzelców Kaniowskich.  Strzelcy pamięć osiągnięć Strzelcy mogą   też wpisać  
o Kaniowszczykach kultywowali biorąc wstąpienie do Federacji GRH, która 
udział w: dwóch inscenizacjach w skupia już  kilkanaście stowarzyszeń i grup 
Beleniu i Ryczywole,  marszu po Puszczy rekonstrukcyjnych z całego kraju. Dzięki 
Kozienickiej, nocnym rajdzie  na trasie takiej współpracy mszczonowianie 
Puszcza Mar iańska -Mszczonów, mogą liczyć na zaproszenia na liczne 
uroczystości upamiętniającej kolejną przyszłoroczne inscenizacje, a także 
r o c z n i c ę   z w y c i ę s k i e j   b i t w y  mają już zapewnioną obsadę własnych 
mszczonowskiej, a także obchodach inscenizacji (wrześniowej i powstańczej), 
święta  pułkowego (14 lipca).   które zaplanowane są  na 14-15 września 
W mijającym roku przy współpracy z roku przyszłego. 
Gminnym Centrum Informacj i  w W ramach mszczonowskie j  GRH  
Mszczonowie udało się Strzelcom  współpracuje obecnie blisko czterdzieści 
sfinalizować projekt z dofinansowaniem osób, z czego połowa to rekonstruktorzy, 
zewnętrznym, dzięki któremu pozyskano: którzy uczestniczą  w niemalże wszystkich 
piętnaście kompletów mundurowych, wydarzeniach.  Wśród nich jest grupa 
pięć replik Mauserów wz. 29 oraz dwie młodzieży licealnej i gimnazjalnej, której 
zgazowane  repliki ciężkich karabinów należą się szczególne podziękowania za 
maszynowych.   T r zeba je s zcze  dotychczasowe zaangażowanie. 
wspomnieć, że na początku roku dzięki Piotr Dymecki 
współpracy z samorządem zakupiono do GRH STRZELCY 31pp. 
Izby Pamięci Ziemi Mszczonowskiej, której Mszczonów   
Strzelcy są współtwórcami,  repliki  
moździerza Stokes - Brandt  kaliber 81 mm 
i ckm-u Browning wz. 30. Oba sprzęty nie 
tylko stanowią ekspozycje Izby, ale także 
wykorzystywane są  na polach 
rekonstrukcyjnych. 
Mszczonowska GRH  specjalizuje się w 
odtwarzaniu oddziału polskiego z wojny 

GRH „Strzelcy 31pp”

Strzeleckie podsumowanie roku 
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W dniu 21 listopada Kapituła Konkursu 
Człowiek Ziemi Żyrardowskiej AD 2012, 
obradująca w składzie: Beata Rusinowska, 
Beata Sznajder,  Mieczysław Gabrylewicz,  
Wojciech Jasiński,  Wojciech Szustakiewicz i  
Tadeusz Sułek - nominowała do drugiego 
etapu konkursu kandydatów do tytułu 
Człowiek Ziemi Żyrardowskiej AD 2012
Do dnia 12 listopada 2012 r. wpłynęło do 
organizatorów 24 zgłoszenia, w tym: w 
kategorii biznes 4 zgłoszenia, w kategorii 
sport 5 zgłoszeń, w kategorii życie publiczne 
7 zgłoszeń i w kategorii kultura 6 zgłoszeń.
Wobec powyższego, w kategoriach  
kultura i życie publiczne wystąpiła 
konieczność wyboru 5 kandydatów 
nominowanych do drugiego etapu konkursu. Kapituła odstąpiła 
od procedury wyłaniania nominowanych w kategorii biznes i sport, 
w której zgłoszono odpowiednio czterech i pięciu kandydatów.
W tajnym głosowaniu Kapituła wybrała do drugiego etapu 
następujące osoby:  w kategorii: „ŻYCIE PUBLICZNE” - Teresa 
Dzieniewicz, Jan Maciejski, Stanisław Niewiadomski, Witold 
Rakowski i Anna Szczygieł-Naziębło, w kategorii „SPORT” - Robert 
Janiszewski,  Zbigniew Kozera, Jerzy Kwaczyński, Dariusz Mitrowski i 
Marek Szcześniewski
W pozostałych kategoriach wszyscy zgłoszeni zostali nominowani 
do drugiego etapu konkursu i tak  w kategorii „BIZNES” nominowani 
zostali: Jarosław Gejcyg, Jadwiga Michalska, Maciej Ireneusz 
Dukaczewski i Elżbieta Wrońska, natomiast  w kategorii „KULTURA” - 
Piotr Dymecki, Zbigniew Kołaczek, Wioletta Micewicz, Jadwiga 
Nowakowska i Karolina Wielińska. Kapituła postanowiła także, 
wyróżnić pośmiertnie Krzysztofa Matusiaka tytułem honorowym Dymecki, pasjonat lokalnej historii i tradycji, współtworca Izby Pamięci 
„Człowieka Ziemi Żyrardowskiej” Ziemi Mszczonowskiej, wiceprezes Mszczonowskiego Stowarzyszenia 

Historycznego, twórca mszczonowskiej Grupy Rekonstrukcji 
W drugim etapie konkursu osoby, które zechcą wyrazić swe poparcie Historycznej „STRZELCY 31pp”, lokalny działacz społeczny. 
dla nominowanych, mogą uczynić to wysyłając sms pod numer 7148. Zachęcamy do oddawania głosów na jego kandydaturę ( SMS o 
W treści sms wpisujemy zz, następnie wybieramy jeden z symboli : zp, b, treści zz.k.1 pod numer 7148).
k, s. Następnie wpisujemy numer wybranego kandydata z Rafał Wasilewski
poszczególnej kategorii. Koszt sms'a to 1,23 zł.
Miło nam poinformować, iż w drugim etapie konkursu znalazł się Piotr 

KULTURA
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Państwo Danuta i Mieczysław 
małżonkowie Świderscy to rodowici 
Mszczonowianie. W tym mieście się 
urodzili i tu zamieszkują. Związek 
małżeński zawarli w 1952 roku. Dziś 
wiodą spokojne życie, są od wielu lat 
na emeryturze. Wychowali troje 
dzieci: dwóch synów i córkę. 
Doczekali się piątki wnucząt oraz 
dwóch prawnuków.
Dostojnym Jubilatom życzymy dużo 
zdrowia, pełni zadowolenia we 
wspólnym rodzinnym życiu oraz 
doczekania dalszych Jubileuszy z 
Brylantowym Jubileuszem włącznie.

tekst: UM
zdjęcia: archiwum rodzinne 

Państwa Świderskich

Nierozłączni

Diamentowi Jubilaci

Etap drugi konkursu

Konkurs Człowiek Ziemi 
Żyrardowskiej AD 2012
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m.in. z takimi wierszami poety jak: „Homo 
Sapiens”, „Skorpion”, „Żołnierz nieznany”, 
„Rysunek”, „Szpicel”, „Księżyc ulicy Pawiej”, 
„Ptak i mięta”, „Ballady i romanse”. 
Barawami nagrodzono również uczennice 
najmłodszych klas z Kuklówki, które 
wspaniale wykonały pieśń „Rozkwitały pąki 
białych róż”, a także gimnazjalistów z W  p o n i e d z i a ł e k  1 9  l i s t o p a d a  w  profesorze Wojciechu Siemionie, które stały 
Kruszewa, którzy przygotowali kilka pieśni Mszczonowskim Ośrodku Kultury odbyło się się punktem wyjścia do głębszych rozważań 
legionowych.kolejne spotkanie w ramach Stowarzyszenia na temat poezji i jej znaczenia w życiu 
Na zakończenie Barbara Siemion złożyła Unia Poetycka Wojciecha Siemiona, każdego z nas. Głównym jednak motywem 
serdeczne podziękowania dla dyrekcji którego siedziba mieści się właśnie w MOK- poniedziałkowego spotkania Unii w 
Mszczonowskiego Ośrodka Kultury, którego u. Spotkanie otworzyła Barbara Siemion Mszczonowie było zapoznanie młodzieży z 
gościnne progi są zawsze otwarte dla witając zaproszonych gości, przyjaciół oraz życiem i  twórczością Władysława 
członków Unii Poetyckiej, a także członkom przedstawicieli szkół skupionych w Unii Broniewskiego.  To niecodzienne spotkanie 
Wolontariatu Dobre Serce, który ufundował Petrykoskiej. Wśród gości zaproszonych na z poezją przeplatane było barwnymi 
słodkie nagrody dla wszystkich uczniów spotkanie znaleźli się m.in. wicestarosta o p o w i e ś c i a m i  z a c z e r p n i ę t y m i  z  
występujących podczas spotkania.powiatu  ży ra rdowsk iego K r zysz to f  przebogatej, niezwykle skomplikowanej i 

Ciołkiewicz, członkowie Wolontariatu tragicznej biografii poety, muzyką Chopina 
Rafał Wasilewski„Dobre Serce” Urszula i Karol Pietrzak, a oraz wierszami i pieśniami patriotycznymi 

także dyrektorzy szkół skupionych w Unii wykonywanymi przez młodzież szkolną. 
Petrykoskiej. Przypomnijmy, iż w jej skład Jako pierwsi na scenie zaprezentowali się 
wchodzi dziewięć szkół: w Białej Rawskiej, g i m n a z j a l i ś c i  z  K r u s z e w a ,  k t ó r z y  
Józef in ie,  Mszczonowie, Lutkówce, przygotowali krótką biografię swojego 
Tarczynie, Jaktorowie, Kruszewie, Kuklówce patrona Wojciecha Siemiona w wersji rap. 
i Osuchowie. Szkoły te były objęte Następnie na scenie pojawili się - Joanna 
szczególną  pieczą Wojciecha Siemiona. Kapserska, aktorka Józef Pless, autor książki 
Kontynuacji tej szlachetnej i wspaniałej idei o Wojciechu Siemionie,  Dorota Jaworska, 
po tragicznej śmierci aktora podjęli się poetka z Kijowa,  Agnieszka Zielkowska, 
członkowie Stowarzyszenia Unia Poetycka początkująca aktorka i oczywiście 
Wojciecha Siemiona z panią Barbarą gospodyni spotkania Barbara Siemion, a 
Siemion na czele.  także uczniowie ze szkół z Kuklówki, Józefiny, 
Podczas  spotkania w MOK-u nie mogło Mszczonowa, Białej Rawskiej, Osuchowa. 
oczywiście zabraknąć wspomnień o Młodzi ludzie mieli okazję do zapoznania się 

W dniu 22 listopada 2012 r. w Polskim Związku Emerytów 
Rencistów i Inwalidów w Mszczonowie odbyło się 
spotkanie dla członków Związku, którzy ukończyli 80 lat. W 
tym roku jubilatami są: Stefania Ostrowska, Janina 
Kowalczyk, Regina Woźnicka i Władysława Kwiatkowska. 
Spotkanie upłynęło w miłej i radosnej atmosferze, a 
jubilatki zostały obdarowane skromnymi upominkami. 

PZERiI w Mszczonowie

Dostojny jubileusz

80-tka u emerytów

Pamięci Wojciecha Siemiona

Kolejne spotkanie Unii Poetyckiej w Mszczonowie



łyżwiarki. Żeby było ciekawiej nie ŁYŻWACH PO TERMACH”- jak głosi hasło 
pochodziły one nawet z Mszczonowa. r e k l a m o w e  m s z c z o n o w s k i e g o  
Jedna z pań przedstawiła mi się jako lodowiska.  
mieszkanka Warszawy, a druga MM
pochwal i ła s ię,  że pochodzi  z  
P r u s z k o w a .  P o m i m o  d o ś ć  
„oszczędnego” początku sezonu 
dyrektor OSIR-u  Michał Szymański jest 
spokojny o frekwencję w jego dalszej 

P i e r w s z y  w e e k e n d  ( 8 - 9 . 1 2 )  części. Wierzy, że tak jak to miało 
f u n k c j o n o w a n i a  l o d o w i s k a  n a  miejsce w latach ubiegłych,  chętnych 
mszczonowskich Termach przypadł na do uprawiania łyżwiarstwa nie 
wyjątkowo mroźny czas. Być  może zabraknie. Nasza redakcja zaprasza do 
d l a t e g o  f r e k w e n c j a  p o d c z a s  korzystania z termalnego lodowiska. 
inauguracji nie była zbyt imponująca. Warto aktywnie spędzać  zimowe 
Goszcząc w niedzielny poranek na wieczory i po pracy relaksować się  
lodowisku zobaczyłem tylko dwie aktywnie, choćby jeżdżąc „NA 

Mszczonowski Ośrodek Kultury w mikołajkowy wieczór zaprosił 
wszystkich mieszkańców gminy na specjalny koncert w 
wykonaniu dzieci i młodzieży z Grupy Wokalnej Voice. Grupa, 
prowadzona przez instruktora MOK-u Piotra Sadowskiego,  
przygotowała na tę specjalną  okazję koncert zatytułowany 
„Cztery pory roku”. Oczywiście 6 grudnia najbardziej 
nastrojowo brzmiał repertuar zimowy, choć trzeba przyznać, 
że chyba najprzyjemniej robiło się słuchającym, gdy młodzi 
artyści śpiewali o wiośnie i lecie. Przecież to właśnie za 
gorącymi promieniami słonecznymi  tęskni się  najmocniej w 
mroźny wieczór. Rozśpiewana młodzież  podbiła serca 
słuchających. Za radosny występ została nagrodzona 
gromkimi brawami. Na pożegnanie członkowie  zespołu  
przygotowali  dla wszystkich przybyłych na koncert specjalną  
s łodką niespodziankę. Każdy opuszczający salę  
widowiskową  ośrodka otrzymywał cukierka, który był też 
podobno jednocześnie kuszącym zaproszeniem  na następny 
planowany już występ.  

MM
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Przed sceną dostawiono nawet 
dodatkowe rzędy krzesełek, a  i tak 
część z osób niestety odeszła od kasy z 
kwitkiem.  Kwartet humoru uraczył 
mszczonowska publikę miedzy innymi  
takimi skeczami jak: „W psychiatry ku”, 
„Szatan”, „Impreza firmowa”, czy też 

D rug iego grudn ia  na  scen ie  kolejna odsłona przygód ochroniarza 
Mszczonowskiego Ośrodka Kultury Śruby, który tym razem wybrał się ze 
wystąpił Kabaret Skeczów Męczących. swoja dziewczyną na film do Multikina. 
Artyści zaprezentowali widowisko pt. "Z Rewelacyjnie wypadł nowy skecz „W 
życia niższych sfer"- spektakl w 3D. MOPS-ie”, a także piosenka o tym jak 
Niezapomniany spektakl w wykonaniu t rudno jest   spędzać wakacje 
c z w ó r k i  k o m i k ó w  - M a r c i n a  przedstawicielom klas wyższych. 
Szczurk iewicza, Karola Golonki ,  MM
Jarosława Sadzy oraz Michała Tercza 
widownia oglądała w specjalnych 
okularach, które na przemian - zgodnie 
z zapewnieniami kabareciarzy - 
zapewniały efekt 3 lub 2.5 D. Podobno 
wszystko zależało od tego, jaki procent 
publiczności w danym momencie 
używał  aku rat  pamiątkowych,   
„bezsoczewkowych”  gadżetów. Blisko 
półtorej godziny dobrej zabawy w 
niedzielny wieczór - ten kto kupił bilet nie 
żałował.  Sala MOK-u pękała w szwach. 

KULTURA

MOK

Kabaret w dwa i pół D

MOK

Piosenka na Mikołajki 

OSiR

„Na łyżwach 
po Termach”
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Jakub Balak - Łukasz Wrona - Wojciech 
Zarzyński - Bogdan Woźniak - Paweł Gręda - 
Piotr Samoraj -Adam Mikolski - Krzysztof 
Sałajczyk - Daniel Kowalczyk - Tomasz 
Skórzyński. Knauf Industries Polska Sp. z o.o. - 
Marek Koziarski - Marcin Stankiewicz - 
Krzysztof Romanowski - Maciej Pieczyński - 
Robert Smyczek - Andrzej Lenarski - Marcin 
Smyczek - Marek Szamburski - Zbigniew 
Mirecki. Canpol Sp. z o.o. - Łukasz Szczepański 

W dniu 24. Listopada 2012 r. w hali sportowej 1. F.H.U. Anmar Grzegorz Strojczyk  - 12 pkt  
- Jakub Biedrzycki - Marcin Boniecki - Ireneusz 

przy ulicy Szkolnej 1 w Mszczonowie odbył się 18:4
Pawlak - Marcin Jakubczak - Radosław 

V Turniej Piłki Nożnej Halowej Firm o Puchar 2. Fiege Sp. z o.o.  - 9 pkt 13:6
Kopczak. Mostva Sp. z o.o. - Artur Wiciński - 

Burmistrza Mszczonowa. Ideą organizatorów 3. Knauf Industries Sp. z o.o.  - 6 pkt 9:9
Daniel Mońka - Mateusz Gmurek - Daniel 

turnieju była integracja firm działających na 4. Canpol Sp. z o.o. - 3 pkt 5:14
Jabłoński - Andrzej Truszkowski - Przemysław 

terenie miasta i gminy Mszczonów oraz co 5. Mostva Sp. z o.o. - 0 pkt 3:15
Stańczak - Kamil Dudziński - Michał Gradzik.

w a żn i e j s ze ,  zb i ó r ka  p i en i ęd zy  d l a  
Ceremonia wręczenia pucharów oraz 

Społecznego Komitetu Budowy Pomnika Królem Strzelców Turnieju został Jarosław 
nagród indywidualnych odbyła s ię 

Jana Pawła II przy Parafii p.w. Św. Jana Melon (Anmar) - 8 bramek, najlepszym 
bezpośrednio po zawodach. Wręczenia 

Chrzciciela z przeznaczeniem na stypendia zawodnikiem został wybrany Tomasz 
pucharów za zdobyte miejsca dokonali  

dla młodzieży z terenu gminy Mszczonów, Skórzyński (Fiege), natomiast najlepszym 
Burmistrz Mszczonowa -  Pan Józef  Grzegorz 

będącej bramkarzem Bartłomiej Lipiński (Anmar). 
Kurek, oraz Przewodniczący Rady Miasta 

w trudniej sytuacji materialnej.
Mszczonowa - Pan Łukasz Koperski. Kapitan 

 Do rywalizacji przystąpiły drużyny F.U.H. Zwycięska drużyna F.H.U. Anmar Grzegorz 
zwycięskiej drużyny w obecności wszystkich 

Anmar Grzegorz Strojczyk , Canpol Sp. z o.o., Strojczyk wystąpiła w składzie Bartłomiej 
zebranych wręczył przedstawicielom 

Fiege Sp. z o.o., Knauf Industries Polska Sp. z Lipiński - Mirosław Walczak - Artur Debowski - 
Społecznego Komitetu czek na kwotę 5000 zł.

o.o. oraz Mostva Sp. z o.o., które zagrały Jarosław Melon - Adam Czarnecki - Dominik 
 Wszystkim drużynom, gorąco dziękujemy za 

systemem „każdy z każdym”. Po rozegraniu Soboń - Radosław Michalak - Łukasz Osiński - 
udział w turnieju i życzymy dalszych sukcesów 

wszystkich meczów i podliczeniu wyników, Łukasz Jaroszewski.
sportowych.

wyłoniona została końcowa kolejność: Pozostałe składy drużyn: Fiege Sp. z o.o. - 
OSiR Mszczonów

SPORT

OSiR

Sprawozdanie z V Turnieju Piłki Nożnej Halowej 
o Puchar Burmistrza Mszczonowa

O l i m p i j c z y k  w y s t ą p i ł  w  s k ł a d z i e :  M .  O s i ń s k i  © ,  
J. Sobolewski, M. Kołodziejski, K. Malinowski, P. Zawadzki, 
M. Wojtkiewicz, J. Marat, K. Cieślik, W. Kosmatka, T. Antoniak, 
R. Wolniewicz i K. Ziółkowski.( trener Grzegorz Piątkowski) 
Drużyna oraz trener dziękują kibicom za wsparcie i zapraszają 
na kolejne mecze.

G. Piątkowski

W piątek 7.12.2012 odbyło się kolejne spotkanie w rywalizacji o 
mistrzostwo IV Ligi MWZPS. Gospodarz UKS „Olimpijczyk 2008” 
Mszczonów podejmował UKS Virtus Wiskitki.
Tradycją jest, że spotkania tych drużyn, zawsze budzą duże 
emocje wśród zawodników i kibiców oraz przepełnione są zaciętą 
walką do ostatniej piłki. Nie inaczej było i tym razem. Mecz bardzo 
dobrze rozpoczęli Olimpijczycy, którzy od początku narzucili 
własne warunki i pewnie zwyciężyli  w dwóch pierwszych setach. 
Trudna zagrywka, pewne ataki i ogłuszający doping 
mszczonowskich kibiców sprawiały Virtusowi mnóstwo kłopotów.
Sytuacja zmieniła się diametralnie w trzecim secie gdy goście 
wykorzystując słabszy moment gry zawodników Grzegorza 
Piątkowskiego odwrócili losy meczu i doprowadzili do remisu 2 ; 2. 
O tym, że piąty set bardzo często jest loterią gospodarze 
przekonali się boleśnie. Po słabym początku seta, przy stanie 5:10, 
sytuacja się skomplikowała i mimo  heroicznej walki do ostatniego 
punktu, ze zwycięstwa cieszył się Virtus. Ostateczny wynik meczu 

3 ; 2 dla Virtus (22;25, 20;25, 25;18, 25;23, 15;9).

UKS „Olimpijczyk 2008”

Emocji nie zabrakło
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dodatkowy występ. Niestety doświadczone tanecznie 
dziewczęta z zespołu Gimone okazały się bardziej wytrzymałe 
pod presją walki o podium i ostatecznie to one zajęły w tej 
kategorii III miejsce.
Ich starsze koleżanki z zespołu Fresh z Gimnazjum z 
Mszczonowa, okazały się nie mieć sobie równych i z wielkim 
wdziękiem zaprezentowały fantastyczną formę, nad którą 
pracują i doskonalą, by niebawem wyjechać na kolejne 
Mistrzostwa Polski Cheerleaders. I miejsce Fresh nie było dla 
nikogo zaskoczeniem, jednak z roku na rok pozostałe zespoły Prawie 300 uczestników, w tym 21 zespołów z 5 województw i 
starają się dorównać tym najlepszym i rywalizacja jest coraz kilkugodzinna rywalizacja o tytuł najlepszego teamu 
bardziej zacięta.  cheerleaders w swojej kategorii wiekowej podczas VIII 
W tym roku Centrum Kultury i Sportu w Skawinie ufundowało Otwartego Turnieju Zespołów Cheerleaders o Puchar 
najlepszym trzem zespołom z poszczególnych kategorii Burmistrza Miasta i Gminy Skawina. Turniej odbył się w Hali 
nagrody finansowe w wysokości odpowiednio: 500, 350 i 250 Widowiskowo-Sportowej w Skawinie, a nasze dziewczęta 
złotych. Mistrzowie danej kategorii otrzymali również właśnie w sobotę 1 grudnia wyjechały, aby pokazać 
oryginalne, szklane statuetki, ponadto został przyznany także najwyższą formę taneczną. Również mszczonowskich 
tytuł Miss Gracji dla trzech cheerleaderek, które wybitnie zespołów: Fresh i Fresh Junior, działających od tego sezonu 
kreowały ruch sceniczny. Czekały na nie upominki w postaci pod patronatem UKS „Olimpiczyk 2008” nie mogło zabraknąć 
biżuterii zaprojektowanej i ufundowanej specjalnie dla nich na tej dużej tanecznej imprezie.
przez firmę CheerProject, pamiątki i oczywiście korona od Po pierwszych występach tanecznych, podczas których 
organizatora Turnieju. I tu możemy się pochwalić, że jeden z zespoły prezentowały swoje układy, jury wyłoniło finalistów z 
ww. tytułów powędrował do jednej z naszych najmłodszych każdej kategorii. Przysłowiowy najcięższy orzech do zgryzienia, 
zawodniczek - Marty Fałkowskiej.sędziowie mieli wybierając spośród 11 zespołów juniorów 
Cały turniej był naprawdę fantastycznie zorganizowany, młodszych, w których znalazł się nasz zespół Fresh Junior, który 
także miejmy nadzieję, że za rok również zawitamy w spokojnie wszedł do finału, tak samo jak starsze koleżanki z 
Małopolsce i po raz kolejny nie oddamy wygranej.zespołu Fresh. Należy wspomnieć, iż największy aplauz 

publiczności otrzymał zespół z Nowego Sącza, składający się 
Katarzyna Malinowskaz cztero i pięciolatków trenujący zaledwie kilka miesięcy.

Prezentacje finałowe budziły wiele emocji. Atmosferę 
podgrzała dogrywka pomiędzy Fresh Junior a zespołem z 
Sosnowca -  Gimone (kat. Junior Młodszy) - w związku z tym, iż 
uzyskały one taką samą liczbę punktów, musiały dać 

SPORT

Cheerleaders

PIERWSZY TURNIEJ 
W SEZONIE i I MIEJSCE

artystów w 20. rocznicę powstania Polskiej Akcji Humanitarnej. 
Artyści dedykowali utwór Janinie Ochojskiej - inicjatorce 
powstania stowarzyszenia. 
Pani dyrektor zaproponowała, aby ten utwór towarzyszył 
wszystkim podczas przygotowań do Świąt Bożego Narodzenia. 
Żeby tradycji stało się zadość, na zakończenie p. dyrektor 
poczęstowała wszystkich słodyczami.

APEL SPOŁECZNOŚCI UCZNIOWSKIEJ W DNIU 6.12.2012r.
Dlaczego 6 grudnia obdarowujemy się prezentami?
Dlaczego obdarowującym jest św. Mikołaj?

Z okazji mikołajkowego święta na sali gimnastycznej spotkali się 
uczniowie, nauczyciele i dyrekcja szkoły. Pani dyrektor Elżbieta 
Sajak  przypomniała, skąd wzięła się tradycja obdarowywania 
się prezentami w dniu imienin Mikołaja. Podkreśliła znaczenie 
bezinteresownej pomocy. Ilustracją muzyczną gawędy była 
piosenka Grzegorza Turnaua i Andrzeja Sikorowskiego pt 
„Uwaga, uwaga”,  z płyty nagranej przez znamienitych 

SP w Osuchowie

MIKOŁAJKI W OSUCHOWIE
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W tym roku to jakże miłe dla wszystkich 
ś w i ę t o  u c z n i o w i e  k l a s  z e r o w y c h  
mszczonowskiej szkoły podstawowej 
rozpoczęli już w środę 5 grudnia, kiedy to 
odwiedziły ich 3 panie z grodziskiej firmy 
K y n o A k a d e m i a  w r a z  z e  s w y m i  
przesympatycznymi, czteronożnymi 
podopiecznymi. Dzieci miały okazję do 
poznania przedstawicieli trzech różnych ras dniami nic nie chciało się robić. Poza tym 
psów - Gordona (Golden Retriever), Ever'a na zamku pojawia się mnóstwo innych 
(Labrador Retrievier) oraz Grota (Berneński postaci - halabardnik, kuchcik, szalona 
Pies Pasterski). Najmłodsi mieli okazję nie królewna oraz tytułowy bohater tajemniczy 
tylko do obejrzenia zwierząt, ale także do smok, którego bardzo boją się wszyscy 
bl iższego z nimi kontaktu poprzez poddani królewscy, ale który ostatecznie 
karmienie, głaskanie, spacerowanie oraz okazuje się postacią niezwykle pomysłową 
liczne konkursy sprawnościowe. To i pozytywną, która znajduje rozwiązanie na 
niecodzienne spotkanie z czworonogami chorobliwe wręcz lenistwo króla. Jak każda 
miało jednak również aspekt edukacyjny. bajka tak i ta niosła ze sobą morał oraz 
Uczniowie dowiedzieli się jak należy lekcję szlachetnych zasad. Dodatkową 
zachować się w przypadku spotkania na atrakcją była możliwość uczestnictwa 
ulicy lub w parku bezdomnego psa lub co przez młodych widzów w pewnych 
zrobić i jaką pozycję przyjąć w razie elementach przedstawienia. 
niebezpieczeństwa lub ataku zwierzęcia. Tuż po jego zakończeniu zaś uczniów 
Po lekcji i zabawie z psami nadszedł czas na odwiedził św. Mikołaj w towarzystwie 
spotkanie z głównym gościem z dalekiej Śnieżynki. Każde z dzieci obdarowane 
Laponii, czyli św. Mikołajem, któremu w zostało przez gościa słodkimi upominkami, 
transporcie ciężkiego worka z prezentami a następnie wszyscy uczestniczyli w 
pomógł Grot, jeden z czworonogów. poczęstunku przygotowanym na sali 
Maluchy obdarowane zostały słodkimi klubowej MOK-u. Dopełnieniem tego 
upominkami  ufundowanymi  przez  mikołajkowego dnia była jeszcze projekcja 
sponsorów. filmu niespodzianki przygotowanego 
Następnego dnia, 6 grudnia, na wszystkie Tonev, GS Mszczonów, Salina Szustkiewicz specjalnie dla najmłodszych. 
dzieci z klas I - III z mszczonowskiej (Sklep Ogólnospożywczy-monopolowy), 
p o d s t a w ó w k i  c z e k a ł a  k o l e j n a  Bożena Stępniarek (Sklep mięsno-Sponsorami tegorocznych Mikołajek w SP 
niespodzianka w postaci  bajk i  w wędliniarski). Organizatorzy dziękują także byli: Mariusz Flis(właściciel firmy Flis), Zenon 
wykonaniu artystów teatru „Bajlandia” z Mszczonowskiemu Ośrodkowi Kultury za Ludwiniak, Grzegorz Ślipiec (firma MEGA-
Warszawy. Artyści przygotowali dla pomoc w organizacji imprezy.ŻWIR s.c.), Mariola Lewandowska(Piekarnia 
najmłodszych przedstawienie „O smoku i Lewandowska), Katarzyna i Paweł 
królu leniuchu”. Była to przezabawna Rafał WasilewskiJanowscy, Katarzyna i Krzysztof Dżiża, Anna 
historia króla Histeriusza, któremu całymi i Krzysztof Czarneccy, Grażyna i Sławomir 

SP Mszczonów

Mikołajki 
w mszczonowskiej 
podstawówce



niepodległość. Pan dyrektor G. Olczak dziękując twórcom 
patriotycznego przedstawienia, podkreślił jego wartość 
wychowawczą i artystyczną. Na koniec sprawdził wiedzę uczniów, 
jaką wynieśli z uroczystości. Sprawdzian wypadł znakomicie, a 
najlepsi otrzymali słodkie nagrody.   
Po skończonej uroczystości wykonano pamiątkowe zdjęcia 
uczestników apelu. 

MAŁGORZATA GOŁUCH

Dnia 9 listopada 2012 roku w naszej szkole odbył się uroczysty apel 
poświęcony najważniejszemu polskiemu świętu narodowemu -
Świętu Niepodległości. Apel z okazji 94 rocznicy odzyskania 
niepodległości przygotowali uczniowie klasy IV pod kierunkiem 
pani Małgorzaty Gołuch. Utwory z epoki na skrzypce wykonywał 
uczeń klasy V Hubert Słojewski.
W uroczystości wziął udział pan Grzegorz Olczak - dyrektor szkoły, 
nauczyciele oraz uczniowie z poszczególnych klas. Apel 
wprowadzał w atmosferę wydarzeń poprzedzających datę 11 
listopada 1918 roku. W skrócie zobrazowano sytuację polityczną 
kraju, jaka miała miejsce przed odzyskaniem przez Polskę 
niepodległości. Jednak największy nacisk położono na ukazanie 
ducha narodu polskiego, który w czasie 123 lat niewoli, stale 
wychodził z inicjatywą walki za ojczyznę. Przypomniano daty  
najważniejszych powstań narodowych, walkę dzieci o język polski. 
Natomiast interpretacje muzyczne i recytatorskie utworów 
literackich pozwoliły zrozumieć rozterki i uczucia walczących o 

SP w Lutkówce

AKADEMIA Z OKAZJI 
ODZYSKANIA NIEPODLEGŁOŚCI

dowiedzieć się jak pracują dziennikarze zamienić słowo z mistrzem. Po wizycie w 
t e l e w i z y j n i .  M ł o d z i  a d e p c i  s z t u k i  gabinecie pani redaktor uczestnicy 
dziennikarskiej mogli obejrzeć miejsca, gdzie wycieczki zwiedzili wszystkie działy redakcji, 
przygotowywany jest program, obejrzeć gdzie mogli zapoznać się z procesem 
całe studio, zobaczyć z bliska kamery i powstawania czasopisma. Na zakończenie 
zapoznać się z ich możliwościami. Na wizyty dzieci skosztowały przygotowanego 
zakończenie wizyty wykonano pamiątkowe dla nich tortu marcepanowego. W zamian 
zdjęcia a gwiazdy programu i pozostali za wyniesioną wiedzę i wielką serdeczność 

Dnia 23 października 2012r. odbyła się 
pracownicy rozdawali autografy i bardzo pozostawiliśmy zdrowe jabłka.  Nadeszła 

jednodniowa wycieczka do Warszawy. 
chętnie rozmawiali z dziećmi. W ramach pora obiadowa i byliśmy głodni.  Pan Tomasz 

Pojechała na nią cała grupa członków Koła 
podziękowania obdarowaliśmy redakcję Konca, który był głównym motorem tego 

dziennikarskiego, składająca się z uczniów 
jabłkami z ogrodu państwa Czarneckich. wyjazdu, wskazał miejsca, gdzie można zjeść 

czwartej klasy. Głównym założeniem 
Potem pojechaliśmy do redakcji magazynu doskonałą pizzę i rewelacyjne rurki z kremem. 

wycieczki było spotkanie z dziennikarzami i 
„Pani”, gdzie grupa dzieci została przyjęta Po sowitym posiłku niektórzy mogli skorzystać 

poznanie ich warsztatu pracy. Wyjechaliśmy 
bardzo serdecznie przez wszystkich z napojów, zakupionych w barze o 

o godz.9.00 rano, spod budynku naszej 
pracowników. Ze szczególną serdecznością afrykańskich klimatach. Wycieczka dobiegła 

s zko ły .  Jecha l i śmy  n iedługo.  Gdy  
przebiegało spotkanie z redaktor naczelną k o ń c a .  W s z y s c y  p o d e k s c y t o w a n i  

wysiedliśmy z busa i ustawiliśmy się parami, 
Małgorzatą Domagalik. Pani redaktor relacjonowali dzisiejsze spotkania. Do szkoły 

wyruszyliśmy w kierunku siedziby redakcji 
odpowiedziała na wszystkie pytania dzieci. w róc i l i śmy  o  15 .30 .  Za  moż l iwość  

programu Dzień Dobry TVN, która mieści się w 
Następnie próbowała telefonicznie zorganizowania wyjazdu serdecznie 

centrum miasta. Tam, po krótkiej chwili 
s k o n t a k t o w a ć  s i ę  z  J a k u b e m  dziękujemy p. Tomaszowi Konca. 

oczekiwania, zostaliśmy zaproszeni do studia 
Błaszczykowskim, który dzień wcześnie gościł 

telewizyjnego. Program prowadzili Marcin 
w redakcji. Niestety niespodzianka nie udała Małgorzata Gołuch 

Prokop i Dorota Wellman. Następnie 
się, na którą w wielkim napięciu oczekiwali Oraz uczniowie klasy IV

spotkaliśmy się z prowadzącymi, by 
szczególnie chłopcy, by przez telefon 

SP w Lutkówce

Z WIZYTĄ W TVN
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prowadzona przez młodych „DJ” z klasy VI. uczniów z innej strony. Widziałyśmy jak 
O 21.00 trzech młodych artystów: stawali się odważni, bo dla niejednego z 
Bartłomiej Jarkiewicz, Hubert Słojewski i nich to była pierwsza noc poza domem. 
Bartłomiej Osiński przedstawili wszystkim Wspólnie o siebie dbali, uczyli się 
zgromadzonym przygotowane przez siebie samodzielności i otwierali się przed 
kabarety. Okazało się , że chłopcy świetnie kolegami, których na co dzień niezbyt lubili. 
radzą sobie z grą na scenie i mają wielki Dzięki tej nocy nasi uczniowie udowodnili 
talent kabaretowy, za co zostal i  nam, że są odpowiedzialnymi młodymi 
nagrodzeni wielkimi brawami przez ludźmi, którym można zaufać. Co z tego, że 
publiczność. Wspólne tańczenie- tak, ale spaliśmy tylko 3 godziny? Warto było. Rano 30 listopada w Szkole Podstawowej w 
to nie wszystko. Aby spotkanie było udane patrzyłyśmy zachwycone, jak nasze Lutkówce odbyły się Andrzejki. Jednak w 
nadszedł czas na wspólne śpiewanie dzieciaki sprzątają po sobie materace, tym roku były one inne niż zawsze. Pod 
Karaoke polskich przebojów. szykują sobie śniadanie i dbają o to, by nikt opieką pani Moniki Własiuk, pani Agnieszki 
Na zakończenie wieczoru wszyscy wzięli nie był głodny. Od samego rana padały Kwiatkowskiej i pani Sylwii Wisławskiej 
udział  w swej u lubionej  zabawie pytania „Kiedy to powtórzymy?”. Rodzice uczniowie naszej szkoły spędzili wieczór i 
„Krzesełka”. No i nadeszła północ a wraz z odebrali swe pociechy ze szkoły o 9.00 noc andrzejkową w wyjątkowy sposób. 
nią największa atrakcja tego wieczoru czyli rano całe, zdrowe i szczęśliwe. Niektórzy z O godzinie 20.00 wszyscy uczniowie, którzy 
wspólne nocowanie w szkole. Uczniowie rodziców do końca nie mogli uwierzyć, że zgłosili chęć do spędzenia wspólnie z nami 
wraz ze swymi paniami udali się do ich dziecko nie bało się spać poza domem andrzejek zostali przywiezieni przez swych 
w y z n a c z o n y c h  s a l  n a  z a s ł u ż o n y  i że nie płakało. A jednak. Drodzy rodzice rodziców do szkoły. Zaopatrzeni w śpiwory, 
odpoczynek. Ale jeśli ktoś myśli, ze macie naprawdę wyjątkowe dzieciaki o poduszki, ciepłe koce, prowiant na kolację 
poszliśmy spać to się myli. Do 4 nad ranem wielkich sercach i dużej odwadze. To była i śniadanie no i przede wszystkim w dobre 
trwało oglądanie bajek na dobranoc i dla nas wielka przyjemność spędzić z nimi humory i chęć do zabawy, ucałowali 
niekończące się rozmowy o sprawach tą andrzejkową noc i mamy wielką swych rodziców, pomachali im na 
ważnych i mniej ważnych. nadzieję, że dla dzieciaków to także był dobranoc  i  zaczę l i śmy  zabawę.  
Otaczający nas mrok za oknem i lekko  niezapomniany czas. Rozpoczęliśmy od wróżb andrzejkowych, 
prószący śnieg sprawił, że serca młodych Składamy serdeczne podziękowania gdzie każdy miał okazję poznać swą 
ludzi otworzyły się. Chętnie mówili o tym co wszystkim rodzicom, którzy pomogli nam w przyszłość z drobnym przymrużeniem oka. 
im się podoba, co ich cieszy, co martwi, o organizacji andrzejkowego spotkania.W międzyczasie trwała także dyskoteka 
czym marzą i czego pragną. Ktoś mógłby Agnieszka Kwiatkowska, Monika Własiuk 
powiedzieć, że to głupota nocować w i Sylwia Wisławska
nocy w szkole z 50 dzieci… ale dla nas to nie 
był czas stracony. Patrzyłyśmy na naszych 

SP w Lutkówce

Andrzejkowy zawrót 
głowy

Święty Andrzejwróży szczęście i szybkie zamęście.
Śnieg na Andrzeja dla zboża zła nadzieja.
Jeżeli na świętego Andrzeja wiatr i mgła, to od Bożego Narodzenia 
będzie sroga zima.
Gdy w Andrzeja deszcz lub słota, w grudniu drogi bez błota.
Kolejnym etapem zabawy były oczywiście wróżby i konkursy 
prowadzone wspólnie przez wychowawców klas. Rozpoczęto od 
wszystkim znanego lania wosku. Ustawiano od ściany do progu Święty Andrzeju daj znać, co się będzie ze mną dziać! Pod takim 
jeden za drugim buty zgromadzonych dzieci: to, którego but właśnie hasłem upłynął dzieciom w Szkole Podstawowej w 
pierwszy dotarł do progu, miało jako pierwsze wyjść zamąż lub Bobrowcach dzień 29 listopada, wktórym to zorganizowano 
ożenić się. Losowano, wypisane na sercach, imiona przyszłych żon i andrzejkowy wieczór wróżb. Wspólna zabawa odbyła się na 
mężów. Dzieci brały również udział we wspólnych zgadywankach. czwartej godzinie lekcyjnej i była połączeniem krótkiej lekcji historii i 
Ostatnią zabawą było wspólne karaoke oraz dyskoteka.wspólnych wróżb.

Na wstępiepaniHanna Żukowska przypomniała wszystkim, że 
święty Andrzej jest patronem Rosji, Szkocji i Grecji, a pierwsza 
wzmianka literacka o nim pojawia się w Polsce już w XVI w. Na 
początku andrzejki, zwane również jędrzejówkami były świętem 
przeznaczonym przede wszystkim dla panien i miały charakter 
wyłącznie matrymonialny. Na kilka dni przed andrzejkami młodzi 
mężczyźni obchodzili katarzynki. Obecnie wróżby i zabawy 
andrzejkowe dotyczą zarówno dziewcząt jak i chłopców. Zanim 
jednak wróżby rozpoczęto, wspólnie przypomniano sobie 
najpopularniejsze powiedzenia i przysłowia andrzejkowe, takie jak:
Gdy święty Andrzej ze śniegiem przybieży, sto dni śnieg na polu leży.
Kiedy na Andrzeja poleje, cały rok nie w porę rolę moczy, suszy.

Na świętego Andrzeja dziewkom z wróżby nadzieja.
Na świętego Andrzeja trza kożucha dobrodzieja.
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SP w Bobrowcach

Andrzejkowy wieczór wróżb



Małgorzaty Sałajczyk i Iwony Dziuby. Następnego dnia, czyli w piątek 14 
Dz iec i  w p ięknych kos t iumach,  grudnia, na wszystkie maluchy czekała 
przygotowanych w domach z rodzicami, niespodzianka w postaci spotkania ze 
zaprezentowały w bardzo plastyczny i Świętym Mikołajem. Dzieci z ogromną 
wzruszający sposób znaną od ponad niecierpliwością już od samego rana 
dwóch tysięcy lat wigilijną opowieść o wyglądały swojego świątecznego 
cudownych narodzinach w betlejemskiej gościa. Gdy Mikołaj pojawił się w 
stajence.  Na scenie pojawili się przedszkolu dzieci powitały go wesołą 
oczywiście: Maria, Józef, aniołki, piosenką. Każda z grup także specjalnie 
pasterze, trzej królowie, a także zwierzęta.  na ten dzień przygotowała krótki W czwartek, 13 grudnia, w miejskim 
Przedstawienie bardzo pomysłowo program artystyczny wypełniony przedszkolu w Mszczonowie wystawione 
p o ł ą c z o n e  b y ł o  z e  w s p ó l n y m  wierszykami i świątecznymi piosenkami. A zostały jasełka, a dzień później 14 grudnia 
śpiewaniem kolęd. Organizacja jasełek z ponieważ wszystkie dzieci były bardzo wszystk ie grzeczne przedszkolaki  
pewnością też pozwoliła dzieciom na grzeczne przez cały rok, pilnie uczyły się, odwiedził Mikołaj. 
odkrycie lub rozwinięcie indywidualnych nie grymasiły i  pomagały rodzicom Dzieci z miejskiego przedszkola świetnie 
predyspozycji i zdolności aktorskich i Mikołaj nagrodził je prezentami. Na wczuły się w radosną atmosferę świąt 
m i m o  d r o b n y c h  p o m y ł e k  l u b  z a k o ń c z e n i e  k a ż d a  z  g r u p  Bożego Narodzenia. A wszystko to za 
s p o w o d o w a n e g o  e m o c j a m i  przedszkolnych miała jeszcze okazję do sprawą wspaniałego przedstawienia 
chwilowego zapomnienia  kwestii młodzi wykonania pamiątkowego zdjęcia ze jasełkowego, które przygotowane 
aktorzy wypadli świetnie i nagrodzeni Świętym. zostało przez dzieci z grupy „Gumisie” 
zostali gromkimi brawami. Rafał Wasilewskipod kierunkiem pań wychowawczyń - 

Jasełka i Mikołaj 
w miejskim przedszkolu
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zabrakło też miejsca na wykonanie pamiątkowego zdjęcia z 
naszym gościem z dalekiej krainy. 
Wszyscy cieszyli się, że długo oczekiwany gość nie zapomniał o nas i 
w tym roku, aż szkoda było żegnać Mikołaja, który niestety musiał 
odwiedzić jeszcze wiele innych czekających na prezenty dzieci. 
Mamy nadzieję, że ponownie zawita do nas za rok…

Marzena Taras

6 grudnia 2012 roku wszystkie grzeczne dzieci, a tylko takie są w 
Szkole Podstawowej w Bobrowcach , odwiedził Święty Mikołaj.
Już od samego rana przedszkolaki i uczniowie nasłuchiwały, czy nie 
słychać dźwięku dzwonka Św. Mikołaja. Pomimo braku białego 
puchu, jak co roku we wczesnych godzinach przedpołudniowych 
Mikołaj przybył do szkoły. Na jego wizytę dzieci cierpliwie czekały 
już od samego rana. Wcześniej nauczyły się wielu piosenek i wierszy, 
które specjalnie dla Niego przygotowały. Spotkanie z Mikołajem 
minęło w bardzo miłej atmosferze. Dzieci powitały gościa piosenką. 
Przedszkolaki obiecały Mikołajowi, że nawet jeśli były czasami 
marudne to się poprawią. Na koniec po zapewnieniach, że będą 
się starały zachowywać grzecznie w domu i w przedszkolu, Mikołaj 
obdarował je oczywiście prezentami.
Uczniowie wzięli również udział w konkursach i zabawach 
przygotowanych specjalnie na tę okazję. Mikołaj nie zapomniał o 
żadnym dziecku i osobiście odwiedził każdą klasę, gdzie przyniósł 
prezenty i z wielką przyjemnością wysłuchał wierszy oraz piosenek 
przygotowanych przez dzieci.
Na koniec dla dzieci przygotowany był słodki poczęstunek, a Pani 
Dyrektor obdarowała wszystkich przedszkolaków i uczniów szkoły 
pamiątkowym czekoladowym Mikołajem. W programie nie 

SP w Bobrowcach

Mikołajkowe atrakcje

Miejskie Przedszkole nr 1
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ujrzał go Morris Michton, właściciel sklepu z 
zabawkami. Wpadł on na pomysł, aby 
wykonać kilka zabawek przedstawiających 
misia i zobaczyć, jak się będą sprzedawały. 
Jak można się domyślać, pluszowe misie 
sprzedawały się znakomicie i tak pozostało 
do dnia dzisiejszego.
Trudno sobie wyobrazić dzisiejszy świat bez 

Miękki, puchaty i taki z łatką. 25 listopada Pluszowego Misia. Chyba nie ma domu, w 
swoje święto obchodzi najmilsza zabawka, którym na półce, łóżku lub fotelu nie siedzi miś. 
najlepszy przyjaciel dzieci i niezastąpiona Misiów nie mogło więc zabraknąć tego dnia 
przytulanka przy zasypianiu - Pluszowy Miś. także w przedszkolu. Każde dziecko przyniosło 
Mimo coraz nowocześniejszych i coraz więc swojego puchatego przyjaciela. Potem 
bardziej atrakcyjnych zabawek, moda na były zgadywanki, konkursy i quizy, w których 
misie nie przemija. W mszczonowskim dzieci wymieniały najbardziej znane z 
przedszkolu misie swój dzień miały w literatury i filmów misie. Nie zabrakło też 
poniedziałek 27 listopada. Głównym zaś wspólnych tańców i zabaw przy muzyce oraz 
mottem ich spotkań było hasło - Czy to jutro, turniejów sprawnościowych.
czy to dziś, wszystkim jest potrzebny Miś! Z pewnością też wszystkie maluchy tego dnia 
Ś w i a t o w y  D z i e ń  P l u s z o w e g o  M i s i a  zapamiętały, iż każdy Pluszowy Miś, a 
ustanowiono dokładnie w setną rocznicę szczególnie ten ich, wyjątkowy i ukochany, 
powstania maskotki - w 2002 roku. Wszystko nie jest zwykłą, pluszową zabawką, a stał się 
zaczęło się jednak dużo wcześniej. W 1902 już dawno ulubionym towarzyszem dzieci  w 
roku prezydent Stanów Zjednoczonych świecie beztroskiej zabawy oraz przyjacielem-
Theodore Roosevelt, będąc na polowaniu, powiernikiem największych sekretów i 
sprzeciwił się zabiciu młodego niedźwiadka. tajemnic.
Wydarzenie to uwieczniono na rysunku, który Rafał Wasilewski
ukazał się w waszyngtońskiej gazecie, gdzie 

Co nas czeka- nie do wiary!
Czas zabawę zacząć już, 
dzisiaj jest dzień wróżb.
Po każdym wypowiedzianym zaklęciu 
dzieci poznawały wybrane wróżby, 
takie jak : „Wróżba z balonikami”, 
„Gwiazdy”, „Talerzyki”, „Buty”.
Dzień wróżb zakończył się tańcami przy 
tajemniczej i czarownej muzyce.Ostatni dzień listopada w grupie 

Ewa KowalczykKrasnali upłynął pod znakiem wróżb 
andrzejkowych. Jak na ten szczególny 
dzień przystało  przedszkolaki z grupy 
„Krasnale” świetnie się bawiły wróżąc 
sobie „przyszłość”.
P r z e d s z k o l a k i  z a c z a r o w a n y m  
samolotem zostały zabrane do krainy 
wróżb gdzie wróżka Ewa i Iwona 
nauczyły dzieci zaklęcia:
Hokus-pokus, czary-mary,

„Krasnale”

Andrzejki 
u „Krasnali”

Misie w przedszkolu

Miejskie Przedszkole nr 1



rodz iców na  konku r s  „Ozdoba III miejsce: Kasia Święconek, Natasza 
choinkowa”, który cieszył się olbrzymim Popławska, Martyna Włodarczyk, 
zainteresowaniem. Klaudia Siatkowska, Nadia Pawelska, 
Organizatorkami konkursu były panie Michał Błażewicz
Marzena Puchała i Urszula Woźniak. Wyróżnienia: Rafał Scisłowski, Michał 
Przedszkolaki z każdej grupy wiekowej z Zawistowski, Kuba Gnyś, Kuba Coiński, 
r o d z i c a m i  m i a ł y  z a  z a d a n i e  Maja Kobierska, Kinga Strzelecka, 
przygotować według własnego Gniewomir Czyżewicz, Marysia Matysiak, 
pomysłu ozdobę choinkowa i przynieść Wiktoria Kuran, Amelia Owczarek, 7 grudnia w  Miejskim Przedszkolu nr 1 w 
ją do przedszkola. Technika wykonania Dorian Sobol, Kacper Ptasiński, Amelka Mszczonowie przed południem na 
była dowolna, każdy mógł wykazać się Dębowska. wszystkich przedszkolaków i ich panie 
swobodą wyrazu artystycznego.czekała niespodzianka związana ze 
Tego samego dnia tuż po godzinie 16.00, Małgorzata Marcinkowska-Sałajczykzbliżającymi się Świętami Bożego 
odbyło się uroczyste rozstrzygnięcie Narodzenia w postaci licznych zabaw 
konkursu.ruchowych, konkursów i zgadywanek 
Zwycięscy otrzymali pamiątkowe przeplatanych piosenkami o choince. 
dyplomy i nagrody.W szerokiej gamie zabaw dla dzieci nie 
Zwycięzcami Konkursu okazali się:mogło zabraknąć malowania farbami 
I miejsce: Daria Nowaczyńska, Adam za pomocą gąbek szablonów choinek 
Żółtowski, Bartosz Żelazny, Kuba Ptasiński, przez wybrane maluchy i ozdabiania ich 
Antoś Nowakowski, Przemysław Ferstkolorowymi bombkami, zbierania szyszek 
II miejsce: Adrian Koziarski, Olek z obręczy do koszyczków, konkurencji 
Pawłowski ,  Sebast ian i  Dominik  sprawnościowej polegającej na jak 
Łuczyńscy, Kamila Radkiewicz, Jakub najszybszym pokonaniu slalomu między 
Szumiało, Bartłomiej Żiółkowski, Karol krzesełkami i pokazu umiejętności 
Szwedtanecznych.

Nagrodą za udział w konkursach był 
s ł o d k i  p o d a r u n e k .  C h ę t n y c h  
przedszkolaków do zabawy nie 
brakowało. Wszystkie konkurencje były 
świetną okazją do przekazania dzieciom 
informacji związanych z tradycjami 
świątecznymi i ich symboliką. 
Wszyscy podziwiali w sali widowiskowej 
świątecznie przystrojoną choinkę,  
u d e k o r o w a n ą  o z d o b a m i  
przygotowanymi przez dzieci i ich 
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trudno było go obudzić. Dzieci śpiewały, w przyszłości, przez łowienie cukierków 
tupały i nawet krzyczały,  gość jak spał tak przedszkolaki dowiedziały się czyje wróżby 
spał. Wreszcie  Wróżka wpadła na pomysł, spełnią się najszybciej. Najwięcej uśmiechu 
że jak przedszkolaki zaczną ruszać i lekko  i radości sprawiła dzieciom wróżba z 
dotykać gościa to na pewno się obudzi. Tak butami. Każdy chciał, aby jego but jako 
też się stało. Czarodziej wstał przedstawił się pierwszy wyszedł  z sali. Na koniec wszystkie 
dzieciom, opowiedział legendę o wróżeniu, dzieci wróżyły sobie lejąc wosk i odgadując 
Katarzynkach i Andrzejkach. Zaprosił tez co za "dziwoląg" powstał z wosku. Na 
dzieci do swojej groty  na lanie wosku.  zakończenie Wróżka z Czarodziejem 
Dzieci wywróżyły sobie kim będą w zaprosili przedszkolaków na tańce i zabawy 30 listopada jak stary obyczaj mówi wszyscy 
przyszłości poprzez wybór przedmiotów przy muzyce. Przy wyjściu dzieci  otrzymały powinni sobie powróżyć, aby zobaczyć, jak 
symbolizujących poszczególne zawody. gałązkę wiśni, aby mogły wstawić ją do będzie wyglądał kolejny rok. Również w 
Następnie jak będzie miał na imię wody i sprawdzić czy tegoroczne wróżby się naszym przedszkolu stało się już tradycją, że 
współmałżonek poprzez wylosowanie spełnią. d z i e c i  w z i ę ł y  u d z i a ł  w  z a b a w i e  
imienia, w kubkach przyszłości dzieci Anna Kaweckaandrzejkowej. Wszystkie przedszkolaki 
dowiedziały się jakie życie będą prowadzić odświętnie ubrane weszły na salę 

specjalnie przygotowaną na andrzejkowe 
tańce i wróżby. Okazało się ku wielkiemu 
zaskoczeniu maluchów, że na sali śpi 
tajemnicza postać. Za radą wróżki, która 
wprowadzała Smerfy na salę dzieci 
zachowywały się bardzo cicho. Grzecznie 
usiadły i czekały na dalsze wskazówki 
swego opiekuna. Wróżka powiedziała 
dzieciom, że tajemniczą postacią jest 
Czarodziej. Poprosiła maluchy, aby 
obudziły Czarodzieja, żeby opowiedział o 
historii Andrzejek i Katarzynek. Czarodziej 
okazał się strasznym śpiochem i bardzo 

Smerfolandia

Andrzejki 
w Smerfolandii

Miejskie Przedszkole nr 1

Konkurs 
Bożonarodzeniowy



ulubione misiowe przytulanki. Były misie małe i 
średnie, a także misie olbrzymy, różowe, 
niebieskie, brązowe, ki lkukolorowe, w 
ubrankach z kokardami, w kapelusikach. Nie 
było dwóch jednakowych, każdy był piękny i 
wyjątkowy. W tym dniu zabawom nie było 
końca. Na dzieci czekały rożne atrakcje, 
inscenizacja, rebusy, konkursy, mnóstwo 

Jak co roku w Piekarach uroczyście misiowej muzyki oraz oczywiście "małe co 
świętowaliśmy z okazji Światowego Dnia nieco".
Pluszowego Misia (25 listopada). Prawie Dorota Zaniewska
wszystkie dzieci przyniosły do przedszkola 
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GIMNAZJUM W MSZCZONOWIE

Nasze Gimnazjum

UNIA POETYCKA WOJCIECHA SIEMIONA

Tu się działy takie czary, że to wprost jest 
nie do wiary…!

Tegoroczne obchody andrzejkowe w Gimnazjum w  
Mszczonowie upłynęły w atmosferze pełnej tajemnic i uśmiechu, 
jaki  wywoływało przedstawienie przygotowane przez 
gimnazjalistów. 

Kontynuując cykl barwnych przedstawień, uczniowie Dnia 17 listopada 2012r. klasa Ib udała się do Mszczonowskiego 
przygotowali historię sabatu czarownic, które  chciały pomóc Ośrodka Kultury, w którym odbyło się spotkanie szkół w ramach Unii 
zatroskanemu Wędrowcowi w znalezieniu  nowej narzeczonej. Poetyckiej Wojciecha Siemiona. 
Wspaniała gra aktorska, przepiękne kostiumy i przygotowana 
scenografia po raz kolejny wpisały się w karty kroniki Parę minut po godzinie 11.00 spotkanie rozpoczęła p. Barbara 
mszczonowskiego Gimnazjum. Ale jak zawsze, oprócz czegoś dla Siemion, która serdecznie przywitała zgromadzonych i przedstawiła 
duszy, nie zabrakło i dla ciała, bo wraz z zaproszonym zespołem gości. Byli to: p. Dorota Jaworska - poetka z Kijowa, p. Agnieszka 
muzycznym, młodzież bawiła się do późnego wieczora. Bardzo Zielkowska - aktorka oraz p. Joanna Kasperska i p. Józef Pless, którzy 
miłym akcentem tegorocznych obchodów Andrzejek stały się przedstawili wiersze „Homo sapiens” oraz „Skorpion” z  książki p. 
spotkania absolwentów mszczonowskiego Gimnazjum z Wojciecha Siemiona „Wiersze, które pomogły mi żyć” . Po ich 
wychowawcami oraz młodszymi kolegami. wysłuchaniu zgromadzeni dowiedzieli się o dzieciństwie p. 

Pewne zastrzeżenia wzbudziło zachowanie części młodzieży, Władysława Broniewskiego. Jako pierwsi wystąpili uczniowie z 
również absolwentów, dlatego organizatorzy planują zmianę Kruszewa, prezentując biografię p. Wojciecha Siemiona w wersji 
formuły szkolnych Andrzejek. Wszystkich kulturalnych uczniów i rap. Było to duże zaskoczenie, dlatego zostali oni nagrodzeni 
absolwentów zapraszamy za rok!wielkimi brawami. Następnie na scenie zadebiutował zespół z 

Katarzyna Malinowska, Emilia MirochaKuklówki, którego członkinie zaśpiewały piosenkę „Białe róże”. 
Pieśni legionowe znalazły się także w repertuarze grupy z Gimnazjum 
z Józefiny, która zaśpiewała „Pierwszą Brygadę” i „Pierwszą 
Kadrową”. Po tym występie usłyszeliśmy wiersz „Soldat Inconu” w 
wykonaniu p. Agnieszki Zielkowskiej i „Szpicel” w wykonaniu p. 
Barbary Siemion. W końcu na scenie pojawili się uczniowie z naszego 
Gimnazjum. Utwór pt. „Wiersz” zaprezentowała Małgorzata 
Siniarska z kl. 1c, Wiktoria Major, również z kl. 1c, wyrecytowała wiersz 
pt. „Ptaki i mięta”, natomiast Adrian Studziński z kl. 1a - wiersz 
„Słowik”. Uczniów z Mszczonowa przygotowywała p. Bogusława 
Jabłońska. Kolejnymi wykonawcami byli uczniowie z Gimnazjum w 
Białej Rawskiej, ze Szkoły Podstawowej w Kuklówce, z Gimnazjum w 
Osuchowie. Wysłuchaliśmy wierszy: „Krzyk ostateczny”, „Mój 
pogrzeb”, „Robotnik z Radomia” oraz fragmentu „Ballad i 
romansów”. Pani Agnieszka Zielkowska przeczytała wiersz dla dzieci 
pt. „Zegar”. 

Podczas spotkania mogliśmy również posłuchać muzyki. 
Aleksandra Horczak wspaniale zaśpiewała piosenkę pt. „Do 
grającej szafy grosik wrzuć”. Na fortepianie zagrały uczennice ze 
Szkoły Muzycznej w Żyrardowie: Klaudia Brzezińska oraz Karolina 
Tarnas, które wykonały utwory Chopina. 

Pod koniec p. Barbara Siemion powspominała czasy 
powojenne, marsze, fety. Miłym gestem było  rozdanie słodkich 
nagród występującym. Na zakończenie spotkania podziękowała 
dyrekcji  Mszczonowskiego Ośrodka Kultury.

Myślę, że wszystkim, którzy przybyli na to spotkanie, udzielił się 
poetycki nastrój. Poznaliśmy wiele ciekawych, niektórym 
nieznanych wierszy, a także poszerzyliśmy swoją wiedzę o 
Władysławie Broniewskim i Wojciechu Siemionie. Mam nadzieję, że 
następnym razem mszczonowscy gimnazjaliści także wezmą udział 
w spotkaniu Unii Poetyckiej.

Aleksandra Zgórzak, ucz. Kl. Ib GIM.

Misie w Piekarach

Piekary
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ZAPRASZAMY NA

LODOWISKO 
NA MSZCZONOWSKICH 

TERMACH

OBIEKT CZYNNY CODZIENNIE 
OD GODZ. 9.00 DO 21.00

BILETY W CENIE:
ULGOWY - 4zł
NORMALNY - 6zł

ZAPRASZAMY!

NAPRAWA 
LODÓWEK, 

ZAMRAŻAREK,
LAD I SZAF 

CHŁODNICZYCH.

TEL. 
601 344 139

Ogłoszenia
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INFORMACJA
w sprawie realizacji uprawnienia 

wynikającego z ustawy 
o języku migowym i innych 

środkach komunikowania się

W związku z utworzeniem przez 
Wojewodę Mazowieckiego rejestru 
tłumaczy języka migowego osoby 
niesłyszące i głuchonieme mogą 
skorzystać z usług tłumacza języka 
migowego przy załatwianiu spraw w 
urzędzie. Osoba uprawniona, która 
zamierza skorzystać z powyższych usług, 
zobowiązana jest zgłosić ten fakt 
w informacji Urzędu Miejskiego 
w Mszczonowie, w terminie co najmniej 
na 3 dni robocze przed tym zdarzeniem, 
z wyłączeniem sytuacji nagłych.
Zgłoszenie powinno być dokonane 
w jednej z następujących form:
- e-mail na adres: 
urzad.miejski@mszczonow.pl,

- faxem na nr 46 858 28 43,
- telefonicznie na nr 46 858 28 20
- drogą pocztową. Urząd Miejski 
w Mszczonowie, Plac Piłsudskiego 1, 
96-320 Mszczonów

 

PROFESJONALNE 
PRANIE TAPICEREK 

MEBLOWYCH, 
SAMOCHODOWYCH, 

DYWANÓW, 
WYKŁADZIN.

TEL. 727 605 505



Zapraszamy do naszych 
punktów sprzedaży 

artykułów spożywczo - 
przemysłowych

TYLKO 25 KM OD WARSZAWY

2
Segmenty: cena 2298 zł/m  

(cena wraz z działką)
 Istnieje możliwość nabycia części 

mieszkalnej:  I + II piętro 
lub części usługowej na parterze.

 

tel. 606 389 428

www.shu-mszczonow.pl
shumszczonow@neostrada.pl

DO SPRZEDANIA:
- Sklep spożywczo- przemysłowy 
   w Radziejowicach / Cegielnia - cena 130.600, - brutto
- Sklep spożywczo-przemysłowy Skuły/Bartoszówka
  cena 303.200 zł, brutto

- NOWE MIESZKANIA I LOKALE USŁUGOWE
2 2   w zabudowie segmentowej  o pow. 252m /dz.418m

- DZIAŁKI BUDOWLANE 
   o pow. od 440-1056 m2 w Żabiej Woli

- Rzeźnia- ubojnia w Mszczonowie - Cena 1 mln zł

DO WYDZIERŻAWIENIA:
2- magazyn 400 m   przy ulicy Grójeckiej 114

   tel. 694 129 283
- pomieszczenia administracyjne  w pawilonie 

HERMES
2 2   na parterze o pow. 12 m ;  na II piętrze od 12 do 18 m   

-  Tel. 606 389 428

Ogłoszenia
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UWAGA TELEFON ALARMOWY W RAZIE 
AWARII ELEKTRYCZNOŚCI

Tel 991 - pogotowie energetyczne - zgłoszenia w 
przypadkach zmasowanych awarii (wichury, 

intensywne opady śniegu, itp.)  
i następujące formułowanie zgłoszeń:

- informacja o zagrożeniach (zerwany przewód, 
dostrzeżone uszkodzenie) - co?, gdzie?

- informacja o braku energii (dane klienta, 
obszar niedostarczania energii)
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Gminne Centrum Informacji w Mszczonowie, ul. Żyrardowska 4, 96-320 Mszczonów, 
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Materiałów nie zamówionych  redakcja nie zwraca. Redakcja zastrzega sobie prawo do skracania  i redagowania  tekstów. Redakcja nie odpowiada za treść 
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lukasz.nowakowski@gci.mszczonow.pl

5. Reklamy i ogłoszenia nie są zamieszczane Reklamuj się w “Merkuriuszu 
na pierwszej stronie. 
6. W przypadku wkładki reklamowej osoba Mszczonowskim”!
korzystająca z tej usługi jest zobowiązana dostarczyć 
materiały reklamowe w ilości przewidzianej do Cennik ogłoszeń 
umieszczenia w Merkuriuszu Mszczonowskim.1 strona - 400 zł
 Warunki zamieszczenia artykułu 1/2 strony - 200 zł
sponsorowanego 1/4 strony - 100 zł
1. Artykuł sponsorowany jest artykułem płatnym. 1/8 strony - 50 zł
2. Autorem tekstu artykułu jest zamawiający, tekst 1/16 strony - 25 zł
musi być podpisany imieniem i nazwiskiem autora. UMIESZCZENIE WKŁADKI REKLAMOWEJ:
3. Zamawiający dostarcza artykuł w formie 0,11gr/do jednego egz. Merkuriusza 
elektronicznej przygotowanej do umieszczenia Mszczonowskiego
w gazecie. 

Artykuł sponsorowany (płatny)
Redakcja zastrzega sobie prawo odmowy 1 strona (5000 znaków + 1zdjęcie) - 600 zł
publikacji artykułów lub ogłoszeń nie 1/2 strony 2500 znaków + 1 zdjęcie) - 300 zł
odpowiadających profilowi pisma lub jeśli ich 
forma lub treść może spotkać się z negatywnym  Uwagi ogólne: 
odbiorem czytelników pisma. 1. Merkuriusz Mszczonowski jest wydawany raz w 

miesiącu (w szczególnych przypadkach 2x m-c lub 
Zainteresowani zamieszczeniem ogłoszenia lub 

1x 2 m-ce) 
reklamy w Merkuriuszu Mszczonowskim proszeni są 

2. Jednorazowy nakład Merkuriusza 
o skontaktowanie się w tej sprawie z

Mszczonowskiego wynosi 2000 egzemplarzy. 
 Gminnym Centrum Informacji w Mszczonowie, 

3. Cena jednostkowa obejmuje jednorazowe 
ul. Żyrardowska 4, tel. 857 3071 

pojawienie się ogłoszenia w „Merkuriuszu 
nr konta:48 9291 0001 0043 3879 2000 0010

Mszczonowskim". 
4. Z opłat za reklamy i ogłoszenia mogą być 

Prosimy dokonywac wplat za reklamy i ogloszenia 
zwolnione organizacje i instytucje niekomercyjne, w 

w MM na podane konto lub bezposrednio w kasie 
zależności od treści i objętości materiałów 

GCI.
przekazanych redakcji. 

Klub AA „ZORZA”
w Mszczonowie 
ul. Tarczyńska 31

INFORMACJA
 

Masz problem z alkoholem, 
c z u j e s z  ż e  j e s t e ś  
uzależniony, wyczuwasz 
chęć napicia się piwa, lub 
czegoś mocniejszego, jest to 
początek uzależnienia.
Zgłosiłeś się do klubu AA 
„ZORZA” w Mszczonowie 
ul. Tarczyńska 31, lub 
zadzwoń pod numer telefonu 
608-463-204. Całkowita 
dyskrecja.
Otrzymasz pomoc.

www.DobreSerce.com.pl

Wolontariat DOBRE 
SERCE 

przy Obywatelskim Ruchu 
Obrony Bezrobotnych 

w Grójcu 

Informujemy, że nasz Wolontariat DOBRE SERCE
z początkiem października uruchomi nowy punkt 
wydawania żywności, który mieści się w Mszczonowie 
przy  ul.Jeżynowej 4 (przy targowisku miejskim). 

Lokal otrzymaliśmy dzięki uprzejmości burmistrza 
Mszczonowa Jerzego G. Kurka - któremu leży na sercu los 
wszystkich potrzebujących w powiecie.

Informujemy, że wszystkie osoby które mają trudną 
sytuację materialną z powodu utraty pracy, choroby, itp., 
będą mogły skorzystać w naszej placówce z bezpłatnej 
pomocy  - żywność, a w przyszłości w postaci ubrań, 
pomocy lekarskiej i pomocy w uzyskaniu pracy. 

I n f o r m a c j e  p o d  t e l .   6 9 1 - 5 7 8 - 2 8 1  
 lub  609-258-240.

Ponadto, dysponujemy (także nieodpłatnie) 
sprzętem rehabilitacyjnym dla potrzebujących 
w postaci wózków, krzesełek, balkoników,  materacy 
przeciwodleżynowych itp..

* UWAGA! Ponieważ Wolontariat Dobre Serce działa 
w ramach Ogólnopolskiego Ruchu Obrony Bezrobotnych 
skorzystanie z pomocy wiąże się z opłaceniem składki 
członkowskiej w wysokości 8zł.

I Uliczny Bieg Sylwestrowy

TERMY 2012
Bieg odbędzie się 30 grudnia 2012 r. o godz. 
10.00, ulicami wokół TERM Mszczonowskich 
na nawierzchni asfaltowej i szutrowej. Bieg 
na 5 km  to dwie pętle po 2,5 km, - start: 
Termy - ul. Warszawska, Sportowa, Szkolna, 
trasa rowerowa Warszawska , meta Termy.
W Biegu Głównym i Młodzieżowym mogą 
brać udział zawodnicy , którzy ukończyli 16 
rok życia / rocznik 1996/ , niezależnie od 
miejsca zamieszkania.
Zgłoszenia należy składać ze stron 
internetowych: ultimasport.pl do dnia 
27 grudnia 2012 r. Po tym terminie, 
w zależności od tego czy przekroczony 
został  l imi t  uczestn ików -  zapisy  
internetowe lub telefoniczne pod 
numerem telefonu S. Zdunek  0 501 467 677, 
maratla@wp.pl

http://www.DobreSerce.com.pl

